
Вторник
7 септември 2010, брой 169 (4980)

цена 1.50 леваUSD/BGN: 1.52394   

-0.13%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.28340   

     +0.13%
Българска народна банка

Sofix: 392.81  

    +0.33%
Българска фондова борса

BG40: 112.08 

+0.44%
Българска фондова борса

Новини ▶ 6
Новини ▶ 7 

Финансовото 
министерство 
предлага 14% 
ДДС за туризма

Играта на кабинета 
с Румен Петков 
доведе до скандал

Сделка на 
бившия кабинет 
с метали от 
„Кремиковци” 
отива в съда

Имоти ▶ 20Новини ▶ 9 Компании ▶ 11

30-годишни 
наеми 
изместиха 
продажбите  
на парцели

Брюксел 
разследва 
обществени 
поръчки  
в България

Търси се факир

Министерства и институции започнаха пазарлъците за повече средства за следващата година. 
Въпреки че държавата е на червено, заявките за повече пари от бюджет 2011 вече валят. В момента 
финансовият министър Симеон Дянков е в трудни преговори за традиционните искания за увеличение 
на бюджетите на отделните ведомства  ▶ 4-5
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Печеливш
огнян донев 

Губещ
Милка коджабашиева 

С 14% повече продажбени приходи отчете “Софарма” АД през 
август спрямо същия период на миналата година. Това се 
дължи на ръст от 20% в износа на компанията, чийто изпъл-
нителен директор е Огнян Донев. За сравнение 74% от прихо-
дите на дружеството през август са се дължали на постъпле-
ния от външния пазар.

Подробности на стр. 14

Министърът на образованието Сергей Игнатов 
е поискал оставката на своя заместник Милка 
Коджабашиева. Причината е, че Коджабашиева е 
изискала от учители да събират информация и да 
определят етническата принадлежност на техните 
ученици. Премиерът Бойко Борисов съобщи, че ще 
приеме оставката.

Мнения

По темата “делото сре-
щу доган продължава на 
23 септември”. Какво има 
да се установява дали Доган 
разбира от минно дело - кой 
в България разбира доста-
тъчно от каквото и да 
било, за да получи хонорар 
1.5 млн. за консултиране? 
А сега като се почне едно 
влачене на делото... Доган 
ще стане министър-предсе-
дател, докато приключат.

~Бранимир касабов
 

По темата “Певците 
искат пенсия, равна на 
средната заплата за 
страната”. А не искат ли 
една средна пенсия? Таман 
към 120 лева ще им се върже, 
та няма да могат да си пла-
тят и парното на 4-стай-
ните палати по центъра.

~Мордехай 

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Бизнес срещу 
бизнес... и държа-
вата помежду им. 
История с колбаси, 

“дупета”, остра конку-
ренция и големи усти.

2 Две банки отпус-
кат студентски 
кредити със 7% 
лихва. Около 20 

хил. студенти се очаква 
да получат финансиране 
от ДСК и Райфайзенбанк 
с гаранцията на държа-
вата.

3 Раздялата с коча-
на. Компаниите 
се преориенти-
рат към е-фак-

тури не само заради 
екосъзнанието си, но 
и за да пестят време и 
пари.

коментар

Петък
3 септември 2010, брой 168 (4979)

цена 1.50 леваUSD/BGN: 1.52585  

-0.14%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.28180   

     +0.14%
Българска народна банка

Sofix: 391.52  

    -0.05% 
Българска фондова борса

BG40: 111.59 

-0.42%
Българска фондова борса

Уикенд ▶ 20-21
Новини ▶ 7

Чужди експерти 
ще управляват 
големите 
проекти

Театралната реформа 
съкрати новите 
заглавия в афишите

Въпросите 
за резерва на 
НЗОК получиха 
объркващ 
отговор 

Компании ▶ 12-13

Новини ▶ 6

Компании ▶ 11

Кризата 
продължава 
да притиска 
спедиторския 
бранш 

“Захарни 
заводи” пуска 
бранд за 
здравословни 
храни

Подходът в рекламирането на България като туристическа дестинация 
от години не се е променил. Икономическото министерство обещава да 
запази приоритетите си в националната рекламна кампания и догодина, 
но да поиска с 40% по-висок бюджет ▶ 4-5
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Гафът с 
пистата за 
Формула 1 

край Доброславци 
никак не е забавен 
на фона на топя-
щите се чужди 
инвестиции

радостина Маркова
rmarkova@pari.bg

Смешно, смешно, 
та чак тъжно

Амбициите на правителството 
на всяка цена да привлече ин-
веститори за писта на Формула 1 
край Доброславци го вкараха във 
филм със смешно-тъжен край. 
Смешен, защото се оказа, че 
провъзгласената за инвеститор 
в проекта компания Emirates 
Associated Business Group не била 
държавна, собственикът не бил 
шейх и нямал намерение да влага 
пари точно в писта за Формула 
1 у нас. За капак и министърът 
на икономиката Трайчо Трайков 
призна, че не е наясно с кого 
точно е разговарял - с шейх или 
не. Е, вероятността да е шейх ще 
да е била твърде голяма, като се 
има предвид и осведомеността 
на министъра, че “те (шейховете 
- бел. ред.) в Абу Даби са поне 
неколкостотин”.

Тук обаче идва тъжната част. 
Въпросната Emirates Associated 
Business Group заяви, че след гафа 
на правителството не само няма 
да инвестира у нас, но ще да пре-
дупреди и останалите си партньо-
ри да заобикалят България.

Смешната страна по случая 
продължава с онзи стар виц от 
времето на соца, че сме изнесли 
не компютри, а компоти и не сме 
изнесли, а сме внесли. А пара-
лелът с българския блокбастър 
“Мисия Лондон” се налага от 
само себе си.

Тъжно обаче му става на чо-
век, като погледне статистика-
та за чуждите инвестиции у нас 
за полугодието. Данните на БНБ 
сочат, че дори спрямо кризис-
ната 2009 г. спадът сега е с цели 
78%. На фона на тези данни 
влошаването на отношенията с 
арабския свят не би било добро 
развитие на нещата. Особено 
след като външният министър 

Николай Младенов напомни, че 
в момента отношенията с тези 
страни бележат възход.

Смехът се завръща, ако се 
позаслушаш в прогнозите как 
Доброславци се превръща в злат-
на мина и всеки уважаващ себе си 
спекулант се затичва натам, за да 
изсипе маса пари за парче земя. 
Ако там има хора с подобни инте-
реси, те отдавна са напазарували 
“правилните” терени.

Тъжно става обаче, като си при-
помним, че в района на Добро-
славци, село Мрамор, а и по на 
запад, край Божурище, в действи-
телност трябваше да се развият 
няколко мащабни индустриални 

зони. Тези проекти останаха само 
на хартия, а щяха да хранят мест-
ните далеч по-добре, отколкото 
всякакви писти за Формула 1.

Всъщност случващото се все 
повече прилича на зле скалъпена 
PR акция от типа: “Абе ние да 
отчетем инвестиция, пък после ще 
му мислим.” След цялото вдигане 
на рамене и прехвърляне на вина 
между участниците в случката 
обаче става ясно, че за гафа с 
арабските инвеститори не само 
никой няма да поеме вината, но е 
възможно и гафът да се повтори. 
Така че финалът на историята за 
Формула 1, арабските инвестиции 
и златните земи край Доброславци 
остава отворен и доста тъжен.

 Министър Трайчо Трайков подозира, че се е срещал с арабски шейх за пистата край доброславци, но 
не е сигурен  СнИМКА МАРИнА АнГелОВА

▶
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цитат

Група хора казали: Дайте да пра-
вим писта F1, спортна зала, Лувър 

ще правим. Ролята на Дянков е  да им 
каже да не ги правят тези глупости

Число на деня

1 
млрд. лв. е размерът на пресечените злоупотреби от 

Националната агенция за приходите за 1 година, твърди 
изпълнителният й директор Красимир Стефанов

▶

 Мартин димитров, председател на СДС

Насилие ли е боят? Според МВР - не
Справедливост

Според вътрешния 
министър побоят 
при обърканата 
акция в Кърджали 
не е полицейско 
насилие
При акцията в Кърджали 
в края на юли няма по-
лицейско насилие, обя-
ви вътрешният министър 
Цветан Цветанов. При нея 
на 23 юли служители на 
МВР нахлуха в грешен 
апартамент и набиха жи-
веещото там семейство. 
Впоследствие министърът 
се опита да обясни, че не е 
било грешка и че синът в 
семейството е викал прос-
титутки. 

рапортите са  
по-важни
Цветанов обясни пред пар-
ламента, че проверката по 
случая е приключила  и 
справката е изпратена в 
прокуратурата в Кърджали. 
По думите му не е конста-
тирано полицейско наси-
лие. Единственото нару-
шение било, че полицаите 
не са си написали навре-
ме рапортите, и затова са 
санкционирани за адми-
нистративно нарушение. 
“Няма полицейско насилие. 
Полицаите са си изпъл-
нили своите полицейски 
задължения. Единственото, 
което са пропуснали, е, че 
не са направили съответ-
ните рапорти и съответния 
протокол, което е админи-
стративно нарушение, и те 
са получили своите наказа-
ния”, обясни Цветанов. 

Странният бизнес модел на БДЖ
Аз съм потребител на 
БДЖ, който иска да 
пътува с влак. Съот-
ветно ми се налага да 
проверя какви точно са 
опциите ми да се кача 
на някой от окаяните 
вагони и да прекарам 
няколко часа на релси-
те, за да се добера до 
желаната дестинация 
по възможно най-евтин 
начин. Дотук всичко е 
прекрасно. 

И остава такова до 
момента, в който не 
решавам да проверя 
какво точно е разписа-
нието на влаковете на 
родните железници. А и 
не само аз, а още доста 
потребители, които са 

Вече повече 
от месец 

сайтът с разписа-
нието на БДЖ ту 
го има, ту го нема. 
А от компания-
та се опитват да 
“продават” биле-
ти онлайн

Христо Ласков 
hlaskov@abv.bg

влезли на bdz.bg или 
пък просто са потърси-
ли “бдж разписание” в 
Google. И са попаднали 
на учтиво съобщение, 
че сървърът на компа-
нията работи. 

Ура! Не, секунда. Как-
во означава работи? 
Включен е, но, изглеж-
да, софтуерът на него не 
работи, защото потреби-
телят така и не може да 
се добере до желаното 
разписание на влакове-
те, до което се е опитвал 
да стигне. И така е вече 
повече от месец - сай-
тът с разписанието на 
БДЖ ту го има онлайн 
и работи перфектно, ту 
въобще не се появява 

Случаят е приключен, има наказани полицаи за административно нарушение, защото не са си написали рапортите навреме, обясни 
цветан цветанов
▶

или пък излиза с някак-
во странно съобщение, 
което в повечето случаи 
не говори нищо на 
евентуалните клиенти 
на компанията. 

Трагикомичното в 
цялата ситуация е, че от 
БДЖ знаят за проблема. 
И си го признават - и 
пред потребителите, и 
пред медиите. Разликата 
е в тона, с който се съоб-
щава информацията. При 
обаждане като обикновен 
гражданин всеки може да 
разбере, че в сайта с раз-
писание-то има проблем 
(каква изненада) и, че 
“има хора, на които им се 
плащат заплати, за да го 
оправят”. Не се знае кога 

точно ще стане това. 

От пресцентъра на 
компанията също 
учтиво потвърдиха ин-
формацията, че проблем 
има, но от ИТ отдела 
й са запознати с него и 
работят по отстранява-
нето му. Кога ще стане 
това обаче - никой не се 
нае да прогнозира. 

Което за пореден път 
доказва що за бизнес 
модел практикува БДЖ. 
Един пример: в края на 
юни компанията обяви, 
че ще инвестира около 
1.1 млн. лв. в система 
за продажба на билети 
през интернет. Систе-
мата и в момента рабо-

ти, но позволява само 
резервация на билет 
през мрежата. 

След което хартийката 
трябва да бъде надлеж-
но взета от собственика 
й от един от 16-те офиса 
на туристическите 
бюра “Рила”. Иначе не 
става. Въпросът е: как 
желаещият може да си 
резервира билет през 
интернет, като дори не 
може да види разпи-
санието на влаковете? 
Отговор няма. Поне не 
до редакционното при-
ключване на броя. 

Сайтът с разписанието на вла-

ковете на БДЖ все пак заработи 

през почивните дни

Ти мен уважаваш  
ли ме
Вътрешният министър отно-
во разкритикува, че случаят 
от криминален е станал по-
литически, и заподозря, че 
депутатите искат да саботи-
рат работата на министер-
ството му. “Всички депута-

ти, всички парламентарни 
групи стоят ли твърдо зад 
борбата срещу организира-
ната престъпност или не? 
Има ли политическа воля?”, 
попита Цветанов. 

Това се случи
При акцията срещу прос-

титуция в Кърджали поли-
цаите нахлуха погрешка в 
апартамента на семейство 
Мустафови и набиха май-
ката и дъщерята, защо-
то - според обясненията 
досега  - ги помислили 
за проститутки. Впослед-
ствие Цветан Цветанов се 

извини на семейството, 
но продължи да защитава 
служителите си. Случаят 
беше силно критикуван и 
тогава вътрешният минис-
тър обвини ДПС, че го раз-
гласяват по политически 
причини. Междувременно 
остава без отговор въпро-

сът дали за акцията е има-
ло съдебно разрешение. 
Потърпевшото семейство 
Мустафови обяви, че ще 
заведе дело срещу МВР и 
ако се наложи, ще стигне 
и до Съда по правата на 
човека в Страсбург. 

Филипа радионова

СНимКа мариНа аНгелоВа
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Гореща ще е есента за ви-
цепремиера и финансов 
министър Симеон Дянков. 
До края на септември тряб-
ва да бъде готов законопро-
ектът за държавния бюджет 
за 2011 г., за да може в 
началото на октомври той 
да влезе на първо четене 
в парламента. В момен-
та текат трудни разговори 
между финансовото минис-
терство и всички останали 
ведомства, научи в. “Пари”. 
Причината е, че парите са 
малко, а всяко ведомство 
традиционно иска пове-
че за следващата година. 
Разликата в сравнение с 
предходните години е, че 
тогава имаше излишък, а 
сега хазната е на червено, 
и то тъмночервено.

Първи на опашката
Новият политически се-
зон постави началото и 
на големите пазарлъци в 
държавата. Няколко мини-
стри вече дори публично 
побързаха да си кажат, че 
през следващата година ще 
искат по няколко милиона 
отгоре. Преди дни Висши-
ят съдебен съвет обяви, че 
ще поиска бюджетът на 
съдебната власт да бъде 
увеличен с 96 млн. лв. Така 
че през следващата годи-
на бюджетът на Висшия 
съдебен съвет да стигне 
483 млн. лв. За 2010 г. те 
поискаха 437 млн. лв., но 
парламентът одобри сумата 
387 млн. лв.

всеки иска пари
Висшият съдебен съвет е 
втората държавна структу-
ра, която директно поиска 
повече пари. Преди тях 
министърът на регионал-
ното развитие Росен Плев-
нелиев беше категоричен, 
че догодина ще му трябват 
допълнително 500 млн. лв. 
Очаква се от министер-
ството на здравеопазването 
и социалната сфера също 
да лобират за по-големи 
бюджети. Предстои обаче 
всяка институция да моти-
вира пред Симеон Дянков 
защо ще увеличава разхо-
дите си. 

Задачата на финансовия 
министър никак не е лес-
на. Причината е, че той на 
всяка цена трябва да свие 
дефицита под 3%, иначе 
го чака строго мъмрене от 
Брюксел. След като пра-
вителството коригира бю-
джетния дефицит за тази 
година до 3.9%, Европей-
ският съюз вече ни гледа 
под лупа. България не може 
да си позволи грешен ход. 

След Гърция европейските 
лидери са станали изклю-
чително предпазливи. Кон-
тролът е строг, а санкциите 
ще са безмилостни. 

външен контрол
За пореден път се оказва, че 
за да бъде дисциплинирано 
българското правителство, 
трябва някой отвън да го 
следи изкъсо. Иначе не ста-
ва. На практика България 
печели от печалния опит 
на Атина. И докато пра-
вителството на тройната 
коалиция беше наказано от 
европейските лидери зара-
ди неусвояемостта на фон-
довете, кабинета на Бори-
сов го заплашва наказание 
заради липса на финансова 
дисциплина.

Полезен ход
Затова в бюджет 2011 г. 
трябва да има записан бу-
фер от 500 до 1 млрд. лв. 
за непредвидени харчове 
(обещания на премиера), 
каза за в. “Пари” Георги 
Ангелов, главен иконо-
мист от “Отворено обще-
ство”. По думите му има 
голям риск премиерът да 
се съгласява да дава па-
ри на всеки в държавата, 
който каже, че ще стачку-
ва. Ангелов уточни, че и 
предишните управляващи 
не са спазвали фискална 
дисциплина, но разликата 
с предишните години е, че 
имаше приходи и бюдже-
тен излишък.

Иначе са заложени след-
ните фискални параметри 
за догодина: 25.833 млрд. 
лв. приходи, 26.822 млрд. 
лв. разходи и 1.61 млрд. лв. 
(2.5%) дефицит.

Режат си клона, на 
който седят
Проблемите, пред които 
кабинетът ще се изправи 
през следващите години, 
е увеличаването на дъл-
говете. От тригодишната 
бюджетна прогноза става 
ясно, че разходите за лих-
ви се увеличават с доста 
бързи темпове - от 661 млн. 
лв. за 2011 г. до малко над 
900 млн. лв. за 2013 г. В 
същото време болниците 
и висшите учебни заведе-
ния продължават да трупат 
дългове. Въпросът е кой ще 
ги плаща. Отговорът идва 
автоматично - отново данъ-
коплатците. Защото какво 
прави едно правителство, 
когато парите не стигат. 
Ами много просто - вдига 
данъците.

Да има буфер за непредвидени разходи в бюджета за следващата 
година, съветват икономисти

1.61
▶ млрд. лв. е заложени-
ят бюджетен дефи-
цит за следващата 
година

Биляна вачева
bvacheva@pari.bg
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Досега не са харчени толкова 
пари по такъв непрозрачен начин

▶ Любомир Дацов, 
бивш зам.-министър на финансите 
при управлението на ндСВ

Не мога да си обясня за-
що бюджетният дефицит 
трябва да е 2.5%. Обясне-
нието, че това е заложено 
в Пакта за стабилност 
(дефицитът трябва да е 
под 3% - бел. ред.), не 
е достатъчно. Всички 
правителства досега са 
конструирали бюджетния 
баланс на базата на иконо-
мически модели. Затова и 
Симеон Дянков трябва да 
обясни точно кой модел 
следва.

Най-важното нещо, кое-
то настоящото правител-
ство трябва да направи, 
е да си събере приходи-
те, вместо да ги краде. 
Няма никаква логика в 
тази суперконтролирана 
държава контрабандата да 
стигне 60%. Това не може 
да стане без политически 
чадър. Затова и прихо-
дите от акцизи изостават 
много спрямо плана за 
2010 г. Затова  мисля, че в 

приходната част има мно-
го резерви. На практика 
проблемът не е в иконо-
миката, а в администра-
цията. Спешно трябва да 
се увеличат бюджетните 
постъпления.

Не казвам, че за слабата 
събираемост са винов-
ни НАП или митниците. 
Двете приходни агенции 
са просто изпълнители. 
Въпрос на политическа 
воля е да се увеличат 
бюджетните постъпления. 
Правителството и най-вече 
премиерът са тези, които 
поставят рамките. Шефът 
на НАП и митниците са 
просто изпълнители.
А от гледна точка на 
разходната част - никога 
досега не са се харчили 
толкова много пари по 
толкова непрозрачен 
начин.
Лично за мен въпросът 
за бюджета е въпрос на 
приоритети. Парите и 

▶ Георги Ангелов,
главен икономист в “Отворено 
общество”

Много са въпросител-
ните около кризата и 
затова е много трудно в 
тази среда да се правят 
прогнози както за ръста на 
БВП, така и за дефицита. 
Все още не е сигурно, че 
кризата ще свърши през 
2011 г. Следващата година 
може да се окаже дори 
по-трудна от настоящата. 
Затова прогнозите и до-
пусканията, които залага 
финансовото министер-
ство, трябва да са по-кон-
сервативни. Би трябвало 
да бъдат разработени два 
сценария за развитието 
на икономиката - реалис-
тичен и песимистичен. 
Оптимистичният, дори и 
да се случи, ще е добре 
както за икономиката, така 
и за бюджета.

В България обаче освен 
икономическия риск 
има и още един риск и 
той е свързан с обещани-
ята, които дава преми-
ерът. Непрекъснато сме 
свидетели на хора, които 
ходят на срещи с Бойко 
Борисов, искат пари и 
той с охота се съгласява 
да им ги даде, а по-
късно финансовият 
министър трябва 
да намери финан-
сиране за тях. 
Затова трябва да 
се заложи буфер 
в бюджета за 
непредвидени 
правителствени 
разходи.

в другите държави не 
стигат. България не прави 
изключение. Според мен 
приоритетите на стра-
ната ни за следващите 
15 години трябва да са 
образованието, науката и 
инвестициите. 

По повод коментарите на 
премиера и финансовия 
министър за запазването 
на рейтинга ни от Moody’s 
мисля, че това не е нещо, 
с което да се хвалиш. 
Запазването на рейтинга 
се дължи не толкова на 
сегашното правителство, 
колкото на предходните 
кабинети. Членството ни 
в ЕС, ниското ниво на 
дълга, натрупаният фиска-
лен резерв и стабилната 
фискална политика са 
четирите фактора Moody’s 
да запазят оценката си. 
А те са постигнати както 
от НДСВ, така и от Иван 
Костов и от тройната 
коалиция.

У нас освен икономически 
риск има и такъв, свързан с 
финансова дисциплина  

до 3 юли всички пър-
востепенни разпоре-
дители с бюджетни в 
средства, общините 
и всички министер-
ства трябваше да 
предадат в мФ триго-
дишната си прогноза 
за 2011-2013 г., както и 
проектобюджета за 
догодина.

до 15 юли финансовото 
министерство направи 
оценка на получените 
проектобюджети.

до 20 юли агенцията 
за икономически анали-
зи и прогнози актуали-
зира основните макро-
допускания 2010-2013 г.

до 6 септември мФ 
да разработи законо-
проекта за държавния 
бюджет за 2011 г.

до 29 септември 
финансовото ведом-
ство да внесе законо-
проекта за държавния 
бюджет в парламента. 

▶

▶

▶

▶

▶

Календар на МФ
Дянков изтегли 
процедурата за 
бюджет 2011 г. с 
два месеца

Най-добре е в бюджета за 
2011 г. да има два буфе-
ра - първият за кризата, 
вторият за премиера Бойко 
Борисов. Да се запише, 
“Буфер 1” от 500 до 1 
млрд. лв. за непредвидени 
харчове (обещания на пре-
миера). Друг “Буфер 2” - 
министерствата да харчат 
до 90% от предвидените 
средства. Чак в края на 
годината, ако се види, че 
икономическата обста-
новка се подобрява и има 
приходи, те да си получат 
и останалите 10%.
 
В момента рискът от 
липсата на бюджетна 
дисциплина е по-голям в 
сравнение с икономи-
ческия. България в 
никакъв случай не 
трябва да рискува 
да увеличава де-
фицита си, в про-
тивен случай 
сериозно ще 
разсърдим ЕС. 
А това няма да 
остане без 

последици. Заплашват ни 
наказания като спиране на 
еврофондове, неизплащане 
на земеделските субсидии 
(между 700 и 800 млн. лв.). 
Може да има и глоби за те-
зи страни, чийто дефицит е 
над 3%. Тези мерки тепърва 
ще се гласуват и одобряват 
от ЕС.
Така че най-добре е прави-
телството само да затегне 
коланите, иначе ще ни раз-
махат пръст от Европа.
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Възобновената преди сед-
мица инициатива за изграж-
дането на писта за Формула 
1 в България претърпя ше-
метно развитие и за два дни 
мина през фазите междуна-
роден скандал, прехвърляне 
на вината, фалшиво изнуд-
ване и заяждане с медии. 
Бизнесмените от Абу Даби, 
които според твърденията 
на правителството смятат 
да инвестират в пистата 
край София, отрекоха да 
имат такива намерения, а 
после техен представител 
спешно беше доведен от 
депутата от БСП Румен 
Петков, за да обясни, че 
все пак има потенциален 
интерес към проекти в Бъл-
гария. За цвят историята 
беше съпроводена от SMS 
с текст за изнудване, който 
се оказа “закачка” и обвине-
ния на Петков, че вестници 
са изнудвали арабите. Ви-
ната за скандала пък беше 
прехвърляна от властта към 
Румен Петков и обратно. Но 
управляващите, които сега 
критикуват Петков, не обяс-
ниха защо се доверяват и се 
включват в инициативи на 
политическия си опонент и 
бивш вътрешен министър, 
който беше свален от поста 
със скандал.

Формулата 
на скандала
В петък в. “Сега“ публикува 
писмо от набедения от каби-
нета инвеститор за пистата 
- базираната в Абу Даби ком-
пания EABG. В него дирек-
торът на компанията отрича 
да е имал такива намерения. 
Причината е, че нито има за-
почнали строителни работи, 

Играта на кабинета с Румен 
Петков се превърна в скандал
Инициативата за писта за F1 мина през фазите международен 
скандал, фалшиво изнудване и заяждане с медиите

Министерството не е страна по проекта
Аз вече подчертах, 
че проектът си има 
собственик, който се 
занимава с него. Това е 
Българската федерация 
по мотоциклетизъм и г-н 
Румен Петков. Първата 
среща беше в кабинета 
на министър-председа-
теля и след това дойдоха 
при мен. 

Дойдоха с EABG, аз 
разговарях с тях и 
решихме, че освен този 
проект, който те могат 
да реализират, ако той 
е целесъобразен, може 
да помислим и за други 
проекти. 

Затова подписахме 
писмо за намере-
ние, в което освен 

този проект сме 
предвидили и 
други проекти 
от взаимен 

интерес.  Министерство-
то не е страна по този 
проект. Единственото, 
което ние направихме, 
е да подпишем писмо 
за намерение. Ние като 
министерство даваме 
корпоративна структура 
за осъществяването на 
тези проекти. 

Проектът си има под-
дръжници, хора, които 
от дълго време работят 
по него, и неговото 
осъществяване ще бъде 
тяхна заслуга. Неговото 
неосъществяване ще 
бъде вероятно от тяхна 
гледна точка загубено 
време. 

Не мога да кажа дали 
ще се реализира, но 
ако има шанс той да се 
реализира и ние можем 
да помогнем по някакъв 
начин, ще го направим.

нито изобщо е направена 
оценка за социално-иконо-
мическа обосновка, което 
е  “най-малкото, което се 
прави, преди да се стартира 
подобен проект”. Той обяс-
нява, че е бил шокиран от 
начина, по който са предста-
вени нещата - след срещата 
в София министерството на 
икономиката разпространи 
съобщение, в което твърди, 
че компанията има намере-
ние да инвестира в пистата. 
Впоследствие стана ясно, 
че на нея е било подписано 
писмо за намерения, в което 
EABG декларира принци-
пен интерес към проекти в 
България.

Brothers In Arms
Всичко това доведе до вза-
имни обвинения между 
управляващите и Румен 
Петков, който заедно с пре-
зидента на асоциацията по 
мотоциклетизъм Богдан 
Николов е идеолог на про-
екта. Премиерът Борисов и 
министърът на икономиката 
Трайчо Трайков се опитаха 
да обяснят, че компанията е 
доведена от Петков и Нико-
лов, те не са знаели нищо за 
нея и само принципно дават 
гръб на проекта. Всъщност 
според плановете държава-
та няма да участва с пари, 
но ще даде земята, като се 
включи с апорт на летището 
в Доброславци. Румен Пе-
тков пък се усъмни, че пис-
мото е фалшиво и  EABG 
изобщо не са се отказвали от 
инвестиция. Той твърди, че 
не е подвел правителството, 
и отрече да има общо с до-
пуснатите в първоначалното 
прессъобщение грешки - че 

фирмата не е държавна, а 
частна и че не е собстве-
ност на шейх. Той обеща 
да доведе представител на  
EABG, който да изясни си-
туацията.

Рекети - закачки и 
световната 
конспирация
Ануар Бадуан, който беше 
представен за съветник в 
арабската компания, прис-
тигна спешно в събота и 
в присъствието на Румен 

Петков обяви, че е бил ре-
кетиран с SMS със съдър-
жанието: “Изпратете ми 94 
милиона долара, за да из-
гладим скандала”. ГДБОП 
се зае със случая и по-къс-
но вътрешният министър 
Цветан Цветанов обясни, 
че съобщението било закач-
ка на живеещи в чужбина 
българи. Самият Бадуан 
потвърди ангажимента на 
компанията към подписа-
ното писмо за намерения. 
То обаче не е публично и 

не е известно какво пише 
в него. Румен Петков из-
ползва случая, за да обвини  
в. “Сега”, че е изнудвал 
арабските бизнесмени да 
не се включват в проекта за 
писта. Паралелно в Плов-
див премиерът Борисов 
обяви, че няма намерение 
да коментира повече слу-
чая. Той също индиректно 
обвини изданието за скан-
дала, като обясни: “Виж-
дате каква им е тактиката 
- пишат една глупост, след 

това я взимат сутрешните 
блокове, а аз трябва да от-
говарям пред тези хора”.  
В. “Сега” разпространи по-
зиция по случая, в която от-
рича писмото на EABG да е 
било подправяно. “Крайно 
време е политиците да сп-
рат да оправдават собстве-
ните си гафове с медиите 
и да прикриват своята не-
компетентност с теории за 
световен заговор”, се казва 
още в позицията. 

Филипа Радионова

Земята ще бъде 
прехвърлена  
на правителството
Министерството 
на отбраната не е 
получавало питане 
за писта

Летището в село Добро-
славци, което беше спо-
менато като място за из-
граждането на писта за 
Формула 1, е собственост 
на Министерството на от-
браната. То обаче е в спи-
съка с имоти с отпаднала 
необходимост.

Планове
Военното министерство 
предвижда да се освобо-
ди от летището през 2011 
г., като го предостави за 
ползване за граждански 
цели. За целта Министер-
ският съвет взима решение, 

включително за промяната 
на статута на земята. До 
момента военното минис-
терство не е търсено за 
разговори за изграждането 
на писта на територията на 
летището, обясни от ведом-
ството за в. „Пари”. 

Провалени идеи
За продажбата на авио-
базата в Доброславци се 
говори от две години, но 
до момента нищо не се е 
случило. Досега перио-
дично се появяваха идеи 
да се превърне в т. нар. low 
cost летище, което да бъде 
ползвано от нискотариф-
ни авиокомпании. Според 
експерти обаче то не е 
подходящо за граждански 
цели, тъй като е твърде 
близо до летище София. 

Трайчо Трайков, 
министър  

на икономиката

въпреки развитието по случая с писта за Формула 1 Румен Петков продължава да твърди, че такава ще има 
снимка bloomberg

▶
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Задоволство
Рокадите в 
митниците са с 
подкрепата на 
кабинета

Кадровите промени в 
митниците се извършват 
с пълната подкрепа на 
правителството, обяви 
премиерът Бойко Бори-
сов, цитиран от агенция 
„Фокус”. Той освен това 
е оптимист, че те ще 
допринесат за събирае-
мостта на приходите от 

▶

агенцията. „Реформите, 
промените и смените, 
които министър симе-
он Дянков предприема в 
системата на митниците 
през последните десет 
дни, ме правят оптимист 
за подобряване на работа-
та и повишаване на съби-
раемостта”, коментира 
Борисов. 

В края на миналата 
седмица двама висши слу-
жители на агенция „Мит-
ници” бяха освободени от 
постовете им, а трети 
беше понижен.

▶

Всички туристически ус-
луги по настаняване да се 
облагат с единна ставка от 
14% ДДС, предлага Ми-
нистерството на финансите 
с проект за изменение на 
закона за ДДС. В събота 
министерството публикува 
предложения за промени в 
четири данъчни закона: за 
данък добавена стойност, 
за корпоративното подо-
ходно облагане, за акцизите 
и данъчните складове и за 
данъците върху доходите на 
физическите лица

Единна ставка
В момента, когато наста-

няването в хотел е част от 
организирана услуга, се 
начислява преференциален 
данък в размер на 7%. В 
останалите случаи важи 
ставката от 20% ДДС. С 
предложенията на минис-
терството се предлага став-
ката да стане една и всички 
услуги по настаняване да 
се облагат с 14%. От турис-
тическия бранш от месеци 
искат намаляване на данък 
добавена стойност за всич-
ки туристически услуги, ка-
то посочват, че това е била 
една от първите мерки, ко-
ито е предприело гръцкото 
правителство в кризата. 

Срещу прането 
на пари
Промените в закона за кор-
поративното подоходно 
облагане и за доходите на 
физически лица предвиж-
дат въвеждането на данък за 
офшорни фирми, както и на 
физически лица, които имат 
отношения с офшорни фир-
ми. Доходите от дейността 
им в България ще бъдат 
облагани с 10%. Целта е 
предотвратяване на укрива-
нето на данъци и прането на 
пари. Данъчната практика 
показва, че в почти всички 
случаи зад тези доходи не 
стоят реални услуги, обяс-

няват от Министерството на 
финансите. Подобно пред-
ложение вече е правено от 
представители на бизнеса, 
според които мярката ще 
изсветли икономиката.

Повишен акциз
Въвежда се и очакваното 
повишение на акциза за 
горивата, което трябва да 
влезе в сила от 1 януари 
2011 г. Очакваното отраже-
ние върху цената на бензи-
на е с около 3 ст. повече на 
литър. Според  разчетите на 
правителството от повише-
нието в бюджета ще влязат 
допълнителни 23 млн. лв.

Финансовото министерство 
предлага 14% ДДС за туризма
Въвежда се данък за офшорните фирми и се увеличава 
акцизът на горивата

Тотю Младенов предлага увеличение на минималната работна заплата
Допълнителните при-
ходи за бюджета ще са 
13.6 млн. лв., изчисля-
ва КНСБ

Социалният министър Тотю 
Младенов ще инициира уве-
личаване на минималната 
работна заплата с 30 лв. Тази 
седмица предложението ще 
бъде внесено за обсъждане 
в Съвета по икономическо 
развитие към Министер-
ския съвет. Младенов обяс-
ни пред БНР, че ще настоява 
минималната заплата да бъ-
де повишена от 240 на 270 
лв. от 1 януари. Причината е, 
че в момента минималното 
равнище изостава като чиста 
сума от прага на бедността. 
За сравнение през 2010 г. 
линията на бедността в Бъл-
гария е 211 лв. 

Приходите...
Основният аргумент за 
повишаването на мини-
малната работна заплата 
е събирането на повече 
постъпления в НОИ. На 
практика обаче така ще се 
увеличат и минималните 
осигурителни вноски, сре-
щу което работодателите се 
възпротивиха. В началото 
на август министър Мла-
денов заяви, че ако до края 
на годината НАП не събере 
поне 40% от задължения-
та към НОИ, от началото 
на 2011 г. осигурителните 
вноски ще трябва да бъдат 
увеличени. 

За и против
Синдикатите обаче под-
крепят предложението 
на социалния министър, 
като по техни изчисления 

положителният ефект за 
бюджета ще бъде 13.6 
млн. лв. допълнителни 
приходи. Заедно с това 
обаче с 25 млн. лв. ще се 
увеличат и разходите за 
бюджета. Ако минимал-
ният праг на работната 
заплата пък се увеличи с 
50 лв., нетният бюджетен 
ефект ще е около 20 млн. 
лв. Именно за увеличение 
до 290 лв. призова КНСБ 
в началото на май тази 
година. Предложението 
за увеличаване на мини-
малната заплата се появя-
ва периодично в послед-
ната година. Повечето 
икономисти обаче са на 
мнение, че мярката не е 
подходяща в условията на 
криза, защото увеличава 
бюджетните разходи.

Марина УзуновасниМКа МаРина ангелоВа

Социалният министър ще настоява промяната да влезе в сила от 1 януари▶

сниМКа БоБи ТошеВ
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Съмнително мълчание за предполагаемото 
разследване срещу Цветков
НКЖИ отрече ин-
формацията, че не е 
правен икономически 
анализ на проекта

Въпросът дали срещу транс-
портния министър Алексан-
дър Цветков се води раз-
следване заради обществена 
поръчка в Драгоман, продъл-
жава да стои без отговор. От 
ДАНС отказаха коментар с 
обяснението, че дори да има 
разследване, нямат право да 
дават информация. Вътреш-
ният министър и премиерът 
също не потвърдиха и не 
отрекоха информацията. В 
транспортното министер-
ство също мълчат. 

останалите
Според информацията в ме-
диите разследването срещу 
Цветков е заради търг за то-
варен терминал в Драгоман, 
който е спечелен от фирма 
с три пъти по-висока цена. 
Други участници в търга 
обаче не виждат нередности. 
„Процедурите по обществе-
ната поръчка по мое мнение 
бяха наред. Приемаме напъл-
но мотивите, с които бяхме 
деквалифицирани от търга, 
нямаше повод да обжалва-
ме”, това каза за в. „Пари” 
Николай Таков, председа-
тел на надзорния съвет на 
„ДСК - 13 Холдинг” АД. 
Компанията е една от петте 
фирми, допуснати в търга 
по обществената поръчка 
на Национална компания 

„Железопътна инфраструк-
тура” (НКЖИ), но отстране-
на впоследствие. Нито една 
от другите деквалифицирани 
фирми не е обжалвала тър-
га, който спечели Държавно 
предприятие „Транспортно 
строителство и възстановя-
ване” (ДП ТСВ). 

Медийни подозрения 
и държавно мълчание
След появата на информации 
за Цветков в няколко ме-
дии обаче представителите 
на властта продължават да 
мълчат. „Няма нищо за г-н 
Цветков”, каза премиерът, 
но добави, че това не пре-
чело да се проверява, тъй 
като „хората се променят”. 
„Всичко, което се проверява 
по инфраструктурни обекти, 
не бих коментирал, преди да 
приключат проверките, ако 
има такива”, коментира и 
Цветанов. 

има анализ.  
Според НКЖи
Изтъкваните в медиите 
причини за непотвърдено-
то разследване на ДАНС 
са, че цената на поръчката 
е завишена поне три пъти 
и че липсва предварителен 
икономически анализ на 
проекта. „НКЖИ разполага 
с анализ, изготвен от БДЖ 
ЕАД. Извършени са редица 
предпроектни проучвания, а 
пълен финансово-икономи-
чески анализ и бизнес план 
са изготвени паралелно с ра-
ботния проект от специали-

Пари
Поръчката е  
за 6 млн. лв.

стойността на 
договора с ДП ТсВ 
за изграждането на 
терминала за ро-ла 
превози в Драгоман е 
4 326 155.70 лв. без ДДс, 
като от тях 138 хил. 

▶

лв. са за проектиране. 
непредвидените разходи 
са до 10% от тези за 
изграждане. стойността 
на целия проект не може 
да надвиши 4 744 971.20 лв. 
без ДДс. 

За изграждането на 
първия ро-ла терминал 
в България са заложени 
дейности като 

▶

изграждане на прелезни и 
пътни настилки, огради, 
ремонт на над  
1 км железен път, 
пътна връзка от 
2700 кв. м,  дренажни 
и отводнителни 
съоръжения, казаха от 
предприятието. Освен 
тях ще бъде създадена и 
информационна система. 

Естакада от магистрала „Люлин”  
ще бъде отворена след 20 дни

сти на НКЖИ”, коментираха 
за „Пари” от Национална 
компания „Железопътна ин-
фраструктура”.

Терминалът за ро-ла пре-
вози на гара Драгоман тряб-
ва да направи възможно 
превозването с влакове на 
тировете от Европа за Тур-
ция и обратно и да разтова-
ри движението по пътната 
мрежа. 

Ани Коджаиванова

Турската „Мапа 
Дженгиз” е получила 
досега 107 млн. EUR

„След 20 дни трябва да бъ-
де пуснато движението по 
една от естакадите на ма-
гистрала „Люлин”.” Това 
каза премиерът Бойко Бо-
рисов, който направи ин-
спекция на строителството. 
По думите му до началото 
на зимния туристически 
сезон платната по посока 
на курортите трябва да 
се пуснат в експлоатация. 
Според Борисов закъс-
нението на строителните 
дейности вече надхвърля 
70 дни.

Пито - платено
До този момент главният 
строител „Мапа Дженгиз” 
е получил близо 107 млн. 
EUR. Това е близо 56% от 
общата сума за изгражда-
не на магистралата. През 
август извършената работа 
се оценява на приблизи-
телно 15 млн. EUR. През 
септември трябва да бъдат 
заработени още около 12 
млн. EUR, а през октомври 

и ноември по 7 млн. EUR, 
с което ще се изчерпат фи-
нансовите субсидии, които 
се отпускат по ИСПА за 
изпълнението на обекта. 
По европейската програма 
са предвидени 142 млн. 
EUR. 

Ако те не бъдат усвое-
ни до края на годината, 
има опасност страната ни 
да загуби предвидените от 

ИСПА средства. Според 
договора турците дължат 
неустойка и ако не усвоят 
парите, ще трябва да върнат 
цялата сума. 

„Ако строителите работят 
с изключителни усилия и 
максимални темпове, може 
и да не се стига до загуба на 
средства”, коментира реги-
оналният министър Росен 
Плевнелиев.  

Големи обещания
От „Мапа Дженгиз” са кате-
горични, че строителството 
ще бъде завършено в срок, 
като за следващата година 
може да останат само съ-
пътстващите дейности по 
магистралата. 

Повече от 400 работници 
са заети със строителството 
на пътния възел „Драго-
ман”, обясняват предста-

вители на „Мапа Дженгиз”. 
Наети са и два подизпълни-
теля. Според представите-
ли на изпълнителите един 
от основните проблеми е 
мочурище, където може да 
има пропадане на трасето. 
Затова в тази част се очаква 
леко забавяне. За останала-
та част от трасето няма да 
има забавяне.

Николета Цветкова

121 
▶ млн. ЕUR е сумата, за 
която има извършени 
строителни дейности на 
магистрала „Люлин”

Аз спазвам графика и на 
20 дни проверявам стро-
ителството, надявам 
се и „Мапа Дженгиз” да 
спазят ангажимента, 
който са поели. Ако то-
ва не стане, санкциите 
ще бъдат много тежки, 
заяви Бойко Борисов

 снимка ЕмиЛия кОсТаДинОВа

▶

 Борисов, Цветанов и ДАНС не потвърждават, но и не отричат информацията за разследване срещу  
транспортния министър Александър Цветков  снимка марина ангЕЛОВа

▶

Хвърлен камък
7 магистрали 
и още един 
мандат

Премиерът Бойко Бори-
сов обеща да построи 
7 магистрали. Три от 
тях ще бъдат готови 
до края на този мандат, 
а още четири ще бъдат 
построени през следва-
щия, обясни Борисов. Той 
направи първа копка на 
последния участък от 
магистрала “Тракия” от 
ямбол до карнобат. 

“Целта на правител-
ството е чрез стро-
ежа на магистрали да се 
намалят жертвите по 
пътищата и да се съжи-
ви българската иконо-
мика”, каза още Борисов. 
според ангажиментите 
на изпълнителя магис-
тралата трябва да е 
готова през 2013 г. Пре-
миерът обаче уведоми, 
че се надява пътят да 
бъде завършен до среда-
та на 2012 г.

▶

▶
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Сделка на бившия кабинет с метали от 
„Кремиковци” отива в прокуратурата
Тройната коалиция е 
сключила неизгодна 
сделка с комбината, 
за да осигури пари за 
стачкуващите работ-
ници, съобщи Цветан 
Цветанов

МВР извършва в момен-
та обстойна проверка по 
сделката, с която каби-
нетът на тройната коали-
ция закупи през 2008 г.  
24 000 т метали от ме-
талургичния комбинат 
„Кремиковци” за нужди-
те на  държавния резерв, 
съобщи вътрешният ми-
нистър Цветан Цветанов. 
По думите му от продук-
цията не е имало нужда, 
но сделката е сключена, за 
да се осигурят пари за за-
плати на протестиращите 
работници във фалиралия 
комбинат.

Цветанов добави, че след 
като проверката завърши, 
ще бъде сезирана проку-

ратурата, защото „това е 
една политическа сделка, 
заобиколен е законът за 
обществените поръчка и 
е субсидирано едно преоб-
ладаващо частно и загива-
що предприятие”.

Удобно решение
Вътрешният министър 
уточни, че резултатите 
от проверката досега по-
казват, че с решение на 
Министерския съвет от 31 
октомври 2008 г. е направе-
на промяна в разчетите за 
държавните резерви. Това 
е точно времето, когато 
се появява и напрежени-
ето сред служителите на 
„Кремиковци” заради за-
труднения в изплащането 
на възнагражденията им. 
Промяната на разчетите е 
дала възможност да бъдат 
отпуснати 24 млн. лв. и 
агенция „Държавен резерв 
и военновременни запаси” 
да купи метали от „Кре-
миковци” за попълване на 
държавния резерв. 

Металите  
са под запор
Заявлението на предишния 
кабинет беше, че целта на 
сделката е металът да се 
продаде на по-висока цена. 
Вътрешният министър оба-
че обясни, че в момента ме-
талите са налични в резерва, 
но не може да се използват 
или продадат, защото от 
януари т.г. върху 22 000  
тона от тях има наложен 
запор  на Софийския апе-
лативен съд заради заведен 
иск срещу „Кремиковци”. 

Дни преди металите да 
влязат в държавния резерв, 
украинската компания спе-
чели съдебен спор с комби-
ната за собствеността вър-
ху 28 000 тона продукция, 
произведена със суровини, 
доставени на ишлеме от 
„Ворскла Стийл”. Тогава 
Софийският градски съд 
постанови, че „Креми-
ковци” дължи на „Ворскла” 
5 млн. EUR и 28 000 т гото-
ва продукция.

Ани Коджаиванова

Проверки
Двама артисти 
са укрили 
близо 1 млн. лв. 
доходи 

Двама популярни изпъл-
нители са укрили доходи 
в размер между 700 хил. 
и 1 млн. лв., съобщиха от 
националната агенция 
по приходите (наП). 
според изпълнителния 
директор на агенцията 
Красимир стефанов 
ревизиите продължават 
и сумата на скритите 
приходи сигурно ще 
нарасне. Популярна наша 
изпълнителка твърди, 
че е получила над 300 хил. 
лв. безлихвени заеми от 
приятели, каза стефа-
нов пред „нова телеви-
зия”.

▶
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Естрадни звезди харесаха идеята на културния 
министър да получат ордени за заслуги
Те са съгласни 
левовата му 
равностойност да е 
равна на средната 
заплата

Естрадни звезди се обявиха 
в подкрепа на идеята на ми-
нистъра на културата да се 
учреди „Орден за заслуги” 
за хората с постижения в 
спорта, музиката, литера-
турата, и други изкуства. 
Те смятат, че това е добър 
вариант, тъй като промяна 
в пенсионната система ще 
се извърши трудно, а и 
ако настояват за подоб-
на реформа, рискуват да 
изправят срещу себе си 
около 2 млн. „обикновени” 
пенсионери.

Колко да струва  
орденът
„Една средна работна за-
плата може да бъде парич-
ното изражение на ордена, 
който евентуално ще бъде 
присъждан на естрадни-
те изпълнители, за кои-
то липсват документи за 
осигуровки в Концертна 
дирекция”, предложи ком-
позиторът проф. Найден 
Андреев. При положение 
че засегнатите от казуса 
с липсващи документи 
са близо стотина души, 
това означава, че на го-
дина държавата трябва 
да заделя близо 400 хил. 
лв., изчислява той. Спо-
ред него такава сума не 
би трябвало да затрудни 
държавния бюджет. Сами-
ят Андреев сподели, че в 
момента получава пенсия 
от 265 лв. 

▶ Формалният повод за изкупуването на металите е бил, че така те може да 
бъдат продадени по-скъпо снимКи боби тошеВ

Колко години  
ви липсват
Казусът с липсващите 
документи в Концертна 
дирекция засяга немалък 
брой естрадни певци. 
Йордан Караджов от гру-
па „Сигнал” сподели, че 
при него липсва информа-
ция за осигуровките му за 
близо 14-15 години. Пейо 
Пеев от група „Спринт” 
пък казва, че за неговата 
група изчезналите доку-
менти са за около 10 го-
дини. Сред засегнатите 
са още Васил Найденов, 
Кирил Маричков, Стефан 
Димитров, Камелия То-
дорова, Стефка Берова 

и др.
„Това, което е много ва-

жно оттук нататък, е да 
се изработят общоприети 
критерии за присъждане 
на тези звания, премии 
или отличия, които смята 
да определи правителство-
то”, коментира Андреев. 
Според него на първо мяс-
то трябва да се обърне 
внимание на това доколко 
даден артист се е доказал 
и е добре познат в култур-
но-обществения живот. 
Артистите не коментираха 
как обаче ще бъде напра-
вено това и всъщност не 
е ли възможно най-субек-
тивният критерий.

Последната идея
Обществени съвети ще ре-
шават кои българи могат да 
получат ордена за заслуги, 
съобщи пред „Дарик” со-
циалният министър Тотю 
Младенов. Той обясни, че 
допълнителните субсидии 
за заслужилите дейци на 
културата ще бъдат оси-
гурявани от държавния 
бюджет, а не от бюджета 
на Националния осигури-
телен институт. 

Освен това се работи и по 
цялостен закон, който да 
помага на хората да доказ-
ват по-лесно осигурителен 
стаж.

Дарина Черкезова

Йордан Караджов,
лидер на група „сигнал” 

Ние сме 
работили 

и искаме това, 
което ни се 
полага. Не 
искаме нищо 
повече
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Три надзорни агенции 
и борд по риска ще 
контролират финан-
совата система на 
Стария континент

Ключова стъпка към съз-
даването на трансгранични 
финансови надзорни органи 
в Европа беше направена 
миналата седмица, след ка-
то страните от ЕС, Европей-
ската комисия и депутати 
от Европейския парламент 
постигнаха принципно съ-
гласие по въпроса след ме-
сеци преговори. Решението 
за сформиране на три аген-
ции, които да контролират 
банките, застрахователите 
и финансовите пазари, беше 
определено като “повратен 
момент” от еврокомисаря 
по вътрешния пазар Мишел 
Барние. Освен това ще бъде 
създаден и Европейски борд 
по системния риск, кой-
то ще следи за евентуални 
опасности за икономиката 
в Европа.

Контролна кула
“Факт е, че не забелязахме 
предстоящата криза. Не 
разполагахме с механизми 
да засечем риска в систе-
мата. И когато кризата ни 
удари, нямахме ефективни 
средства, за да се справим 
с нея”, посочи Барние. Но-
вите органи ще осигурят 
на Европа “контролна ку-
ла”, която да идентифици-
ра евентуалните рискове. 
Те ще предоставят сред-
ства за по-добър контрол 
на финансовия пазар, как-
то и механизъм за бърза 

Европа се обедини 
срещу бъдещи кризи

Киев настоява спора-
зумението да включва 
и по-евтини доставки 
за страната

Украйна иска да създаде 
смесено предприятие с Ру-
сия, което да контролира 
газопровода към Югоиз-
точна Европа, за да си га-
рантира по-евтини доставки 
на природен газ. Това стана 
ясно от интервю на минис-
тър-председателя Микола 
Азаров за Bloomberg.

До края на годината
Москва и Киев смятат да 
създадат смесено дружество 
между “Нафтогаз Украйни” 
и руския газов монополист 
“Газпром”, от който ком-
панията беше част преди 
разпадането на Съветския 
съюз. Намеренията са пред-
приятието да стане факт до 
края на годината и да доведе 
до намаляване на цената на 
газа за Украйна. “Надявам 
се да посрещнем 2011 г. с 
ново газово споразумение”, 
каза Азаров. Според него 
методът, по който се изчис-
лява цената в момента, е 

Украйна предлага на Русия общ 
контрол над газопровода към Балканите

и координирана реакция, 
смята еврокомисарят. 

Национален надзор
Националните надзорни 
органи ще определят кога 
съществува опасност за фи-
нансовия сектор в страната. 
Пак те, а не агенциите, ще 
упражняват пряк контрол 
над компаниите. Едно от ис-
канията на Великобритания 
беше общоевропейските 
органи да не се месят във 
фискалния суверенитет на 
отделните държави. Въпре-
ки настояванията на евро-
пейските депутати беше 

решено страните членки 
да имат право да обжал-
ват решенията на новите 
агенции.

Компромисно
решение
Компромис беше постигнат 
и по щекотливия въпрос кой 
да оглави борда по систем-
ния риск. Великобритания, 
която не е член на еврозо-
ната, отхвърляше идеята 
председателят на Европей-
ската централна банка да 
ръководи институцията. В 
крайна сметка беше реше-
но Жан-Клод Трише или 

неговият наследник да по-
лучи петгодишен мандат 
като председател на борда, 
а следващият ръководител 
след изтичане на срока да 
бъде съгласуван допълни-
телно. 

Договорената европей-
ска рамка за финансов 
надзор се очаква да бъде 
одобрена днес от финан-
совите министри на ЕС на 
среща в Брюксел и да мине 
през Европейския парла-
мент по-късно този месец. 
ЕС се надява агенциите 
да започнат да работят от 
януари.

Приемането на механизми за по-добър контрол и координирана реакция при кри-
за беше определено от еврокомисаря Мишел Барние като повратен момент
 снимка bloomberg

▶

Най-стабилно през 
август се представя 
частният сектор

Нивото на безработицата в 
САЩ се е покачило с 0.1% 
през последния месец, по-
казват официалните данни 
на американската Агенция 
по заетостта, цитирани от 
Los Angeles Times. Делът 
на ненаетите през август е 
бил 9.6% срещу 9.5% през 
юли. Това означава, че ико-
номиката е загубила общо 
54 хил. постоянни и още 
114 хил. временни работни 
места. 

Допълнителни 
фактори
Общият брой на безработ-
ните е възлизал на 15 млн. 
души. Отчетеното ниво 
обаче скача допълнително, 

когато се добави делът на 
обезкуражените и другите 
9 млн. почасови работници. 
Този по-обхватен индекс 
възлиза на 16.7% срещу 
16.5% през юли. Най-добре 
се е представил частният 
сектор, който е добавил 67 
хил. нови позиции. 

Сектори
Забавяне отбелязва секто-
рът на промишлеността - 
27 хил. работници са били 
освободени миналия месец. 
От началото на годината 
досега именно индустрията 
беше двигателят на застина-
лата икономика, припомня 
LA Times. Месецът е бил 
силен обаче за здравеопаз-
ването, строителството и 
сектора на помощния пер-
сонал - новопостъпилите са 
били съответно 28 хил., 19 
хил. и 17 хил. 

Безработицата в 
САЩ е нараснала 
до 9.6 на сто

несправедлив.

Балкански 
перспективи
Създаването на смесено 
дружество ще позволи на 
Русия да модернизира газо-
провода си към Балканите. 
Това ще направи ненужен 

строежа на “Южен поток”, 
който заобикаля Украйна, 
смята Азаров. По думи-
те му модернизацията на 
тръбата към балканските 
страни е много перспекти-
вен проект. Той ще осигури 
надежден канал за пренос 
на гориво към България, 

като позволи на Русия да 
построи “Южен поток” са-
мо на украинска територия, 
казва премиерът. 

Нова формула
Азаров не коментира как-
во точно ще представлява 
смесеното предприятие, тъй 
като преговорите продължа-
ват. Договорката обаче ще 
включва и преразглеждане 
на формулата за изчислява-
не цената на синьото гори-
во за Украйна. “Не искаме 
някакви привилегии или 
отстъпки, но не е редно 
да купуваме газа по-скъпо, 
отколкото Германия или Ав-
стрия”, смята Азаров. По 
данни на “Тройка диалог” 
Киев плаща само 2 USD по-
малко от другите европей-
ски страни, където средната 
цена през първото тримесе-
чие на годината е била 307 
USD/куб. м. Наскоро глав-
ният изпълнителен дирек-
тор на “Газпром” Алексей 
Милер каза, че цената за 
украинските домакинства 
може да намалее до тази в 
Русия, ако бъде постигнато 
споразумение за сливане с 
“Нафтогаз”.

Украинският премиер Микола Азаров е убеден, че 
общият проект с Русия е много перспективен
▶

“Газпром” удвоява 
вноса на гориво 
от Азербайджан

Руският гигант раз-
ширява контрола си 
над природния газ 
от бившите съветски 
републики

Руският газов гигант “Газ-
пром” и азербайджанската 
държавна компания за нефт 
и газ договориха удвояване 
на доставките на природен 
газ за Русия. Предвижда се 
през следващата година да 
бъдат доставени 2 млн. куб. 
м синьо гориво. От руския 
монополист съобщиха, че е 
договорено същото количе-
ство и за 2012 г. Това е че-
тири пъти повече от обема 
в първия договор, подписан 
между двете държави през 
юни тази година.

Сделката стана факт след 
преговори между президен-
та на Азербайджан Илхам 
Алиев и руския му колега 
Дмитрий Медведев. Алиев 
се надява страната му все 
повече да разширява енер-
гийния поток към Русия.

Планове
Европейският съюз плани-
раше да използва големите 
ресурси от природен газ на 

Азербайджан  като ключов 
фактор за изграждането на 
газопровода “Набуко”. Про-
ектът предвиждаше преноса 
на газ от Каспийския регион 
и Централна Азия към Ев-
ропа, заобикаляйки Русия. 
Москва междувременно 
лобираше за газопровода, 
преминаващ през руска те-
ритория, наречен “Източен 
поток”. Съмненията след 
сделката между Русия и 
Азербайджан са, че няма 
да има достатъчно газ за 
“Набуко”, което би обрекло 
целия проект на провал.

Контрол
Русия от своя страна все по-
вече разширява енергийния 
си контрол над републиките 
от бившия СССР и ще може 
да приложи гъвкав подход 
в определянето на цените 
на собствените си запаси от 
газ. Президентът Медведев 
опроверга обвиненията, че 
Москва се опитва да запази 
местните си запаси от при-
роден газ и да лиши “На-
буко” от важния източник. 
Алиев добави, че и дейст-
вията на неговата страна в 
газовата индустрия не са 
“нечестна надпревара”.

Наблюдатели смятат, че постигнатата договор-
ка между президентите Дмитрий Медведев и илхам 
Алиев цели да се лиши “Набуко” от източник на синьо 
гориво  снимка reuters

▶
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ЕК разследва поръчки за 
телекомуникации у нас
Европейската комисия е 
заподозряла българската 
администрация в корупци-
онни практики при избира-
нето на доставчици за теле-
комуникационни услуги. От 
Брюксел вече са изпратили 
писмо до Министерството 
на икономиката, енергети-
ката и туризма, в което се 
иска повече информация за 
няколко конкретни общест-
вени поръчки и начините за 
провеждането им. Причина 
за разследването е жалба, 
подадена от втория по го-
лемина мобилен оператор 
в България “Глобул”, научи 
в. “Пари”. 

Действия
В МИЕТ има получено пис-
мо от ЕК, което визира жал-
ба за обществена поръчка за 
мобилни телефонни услуги, 
потвърдиха от ведомството. 
От министерството обаче не 
поясниха кой точно е жал-
боподателят. От “Глобул” 
признаха, че са изпратили 
жалба до ЕК. “Наистина 
има такава жалба, но не сме 
наясно в какъв етап е нейно-
то развитие”, заявиха от те-
лекома. От ЕК коментираха, 
че са получили оплакване 
от българска страна. В мо-
мента тече разследване по 
повод подадената жалба, 
уточняват от Брюксел. От 
ЕК обаче не се ангажираха с 
конкретни срокове за произ-
насяне по повод подаденото 
оплакване. 

Самата жалба е подадена 
от “Глобул” до комисията 
през ноември миналата го-
дина. Според източници на 
в. “Пари” в нея се съдържат 
няколко примера за дис-
криминационни условия за 
търговете за мобилни ус-
луги, които са писани така, 
че само един оператор да 
може да спечели. Тъмните 
практики обхващат не само 
различните административ-
ни структури, но и част 
от държавните компании. 
Сред приведените до Брюк-
сел примери са изборът на 
мобилен оператор за Енер-
гийния системен оператор, 
Национална компания “Же-
лезопътна инфраструктура” 
и НОИ, твърдят източници 
на вестника. 

Следваща стъпка
В писмото, изпратено от 
ЕК, се иска информация за 
конкретни случаи, защото 
негативните практики не са 
обхванали всички ведом-
ства, твърдят запознати. 
МИЕТ трябва да предоста-
ви исканата информация до 
15 септември, след което 
комисията ще прецени да-
ли в действителност има 
нарушаване на антимоно-
полното законодателство на 
ЕС. Според запознати, ако 
министерството признае, 
че има подобни нелегални 
практики, ще трябва да бъ-
дат предприети съответните 
стъпки, за да се осигури 

Компании 
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Редактор:
мирослав иванов
mivanov@pari.bg
тел. 4395-867

Реклама:
Станислава атанасова
satanasova@pari.bg
тел. 4395-851

Вторник 7 септември 2010  pari.bg

От Брюксел са поискали обяснение от министерството на икономиката как 
точно се избират мобилни оператори за администрацията

Телефонът се приближава все повече до средство и 
за осъществяване на разплащания
▶

Дебют
Три нови  
емисии излизат  
на борсата
Акциите, издадени като 
увеличение на капитала 
на три дружества, ще 
бъдат качени за вторична 
търговия на Българска-
та фондова борса, реши 
съветът на директорите на 

борсовия оператор. Емиси-
ите са издадени от „Експат 
Бета” АДСИЦ, „Кепитъл 
Мениджмънт” АДСИЦ 
и „Инвестиционна ком-
пания Галата” АД. Двата 
фонда за имоти увеличиха 
капитала си, като набра-
ха пари от пазара, а „ИК 
Галата” използва резерви 
и неразпределена печалба, 
като издаде 86 млн. нови 
книжа. След увеличението 

капиталът на варненската 
компания достигна 87 
млн. лв. Инвеститорите на 
борсата записаха 800.3 хил. 
нови акции от „Експат”, с 
което капиталът на фонда 
се увеличи до 5 143 190 лв. 
„Кепитъл Мениджмънт” 
успя да пласира 148 148 
нови книжа, като след при-
ключване на подписката ка-
питалът на фонда достигна 
978 301 лв. 

прозрачност при избирането 
на доставчици на телекому-
никационни услуги. Именно 
на това разчитат и от опера-
тора, подал жалбата. 

“Надяваме се след сези-
рането на ЕК да се стигне 
до изготвяне на процедура, 
унифицирана така, че да 
дава реално конкурентни 
възможности на оператори-
те”, коментират от “Глобул”. 
Компанията е доста активна 

в обществените процедури 
по избирането на достав-
чици на телекомуникаци-
онни услуги за държавни 
институции. В края на юли 
от телекома изпратиха офи-
циални запитвания до 300 
държавни и общински ин-
ституции, в които се искаше 
информация за избора им 
на доставчик на мобилна и 
фиксирана телефония. То 
засяга всички обществени 

поръчки, осъществени през 
последните 5 години - т.е. 
периодът, който обхваща 
и подадената жалба. В нея 
не се визират действия на 
настоящото правителство, 
а практики от времето на 
кабинета “Станишев”, ко-
ментират запознати. 

В началото на юли обаче 
от “Глобул” подадоха друга 
жалба - срещу обществена 
поръчка за мобилни услуги 

на Столичната община. То-
гава от компанията обявиха, 
че критериите за избор на 
изпълнител са такива, че са-
мо един от трите оператора 
у нас може да спечели. 

В момента “Глобул” дър-
жи около 37% от абонатите 
на мобилни услуги в Бълга-
рия. Лидер по пазарен дял е 
“М-Тел” с 50%, а на трета 
позиция е “Виваком” с 13% 
пазарен дял. 

Операторите настъпват при мобилното банкиране
„Виваком” ще въведе 
услугите на „СЕП 
България” до края на 
годината, „М-Тел” 
позволява плащане на 
сметки 
Системите за електронно 
банкиране ще са един от 
фокусите на мобилните опе-
ратори до края на годината. 
Това става ясно от изявления 
на телекомите за в. „Пари”, 
след като през миналата сед-
мица „Глобул” обяви, че ве-
че може да се плащат смет-
ки през мобилния телефон. 

Услугата е в партньорство 
със „Система за електронни 
плащания България” (СЕП 
България), Пощенска банка, 
Алианц банк България и 
няколко търговски вериги, 
уточниха от оператора.

планове
От „М-Тел” коментираха за 
в. „Пари”, че също предос-
тавят възможност за елек-
тронно разплащане, но само 
на различни битови сметки. 
Това става чрез  портала 
Vodafone live или чрез из-
пращане на текстово съоб-
щение на специален безпла-

тен номер. От компанията 
обаче не коментираха дали 
водят преговори за присъ-
единяване към мрежата на 
„СЕП България”. „М-Тел” 
преговаря и е отворен за 
предложения, свързани с 
услуги, които са в полза на 
потребителите, заявиха от 
оператора.

Системата, предлагана от 
компанията, предлага пла-
щания в интернет, различни 
търговски обекти и заве-
дения, както и следене на 
движенията по банковите 
сметки на потребителя, из-
ползващ услугата в мрежа-

та на „Глобул”, озаглавена 
„мобилен портфейл”. Ос-
вен това този тип мобилно 
банкиране е и безплатно за 
клиента откъм телекомите. 
Банките обаче удържат раз-
лични комисиони в зависи-
мост от услугите. 

присъединяване
От „Виваком” поясниха, 
че вече водят преговори за 
партньорство със „СЕП Бъл-
гария”. От телекома очакват 
сътрудничеството между 
двете компании да стане 
факт до края на годината. 

Христо Ласков

от “Глобул” с главен изпълнителен директор Харис Коцибос се надяват да постигнат прозрачни процедури 
за избор на телекомуникационни оператори за държавната администрация  снимка емилия костадиноВа

▶
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Дружествата за допълни-
телно здравно осигурява-
не предпочитат да инвес-
тират средства в банкови 
депозити, а пенсионноо-
сигурителните компании 
са увеличили значително 
вложенията в акции, права 
и дялове. Това показват 
изчисленията на в. “Пари” 
за инвестициите на двата 
сектора на база официал-
ните статистически данни 
на Комисията за финансов 
надзор.

здраве
Справка в баланса на част-
ните здравни фондове по-
казва, че активите на ком-
паниите от сектора са се 
увеличили със 17.3% на го-
дишна база и в края на юни 
тази година достигат 76.8 
млн. лв. “Повечето активи 
на дружествата за допълни-
телно здравно осигуряване 
са благодарение на ръста на 
бизнеса”, обясни Николай 
Мишкалов, изпълнителен 
директор на “ЗОД Булстрад 

Здраве” АД.
Подобно на компаниите 

в общото застраховане и 
здравните фондове залагат 
основно на инвестиции в 
банкови депозити. Към 30 
юни дружествата държат 
20.3 млн. лв. на влог, ка-
то са увеличили парите в 
банки с 28.7% на годишна 
база. Делът на банковите 
депозити в общите акти-
ви на компаниите достига 
26.4%, а в края на юни ми-
налата година беше 24.1%. 

Ръстът на бизнеса помага и на двата 
сектора да увеличат активите си през 
първото полугодие на тази година

Здравните фондове залагат на депозити, пенсионните - на акции

Ликвидност
Борсата премести 
17 компании на 
по-нисък сегмент  
Заради неизпълнение на 
минималните изисквани 
критерии 17 компании, 
листвани на БФБ, ще 
бъдат преместени от 7 
септември на по-нисък 
сегмент. По решение 

на съвета на директо-
рите на Българската 
фондова борса те ще 
се подвизават вече на 
неофициалния пазар 
на акции, сегмент “В”. 
Сред дружествата са 
“Елма” АД, “Железопът-
на инфраструктура-Хол-
дингово дружество” АД, 
“Капитан Дядо Нико-
ла” АД, “Мел инвест 
холдинг” АД, “Слънце 

въвеждането й ще бъде 
500 лв.
С този договор Юробанк 
И Еф Джи България 
става маркетмейкър по 
втора позиция. Тя вече 
има договор с “Енемо-
на” АД, но при доста 
по-тесни нива на спред -  
5%. Договорката с инже-
неринговата компания е 
за емисията й от обикно-
вени акции. 

Стара Загора-Табак” АД 
и “Чугунолеене” АД. 
От тяхната участ се спа-
сиха други 4 компании. 
Три от тях - “Марица-
текс” АД, “Специализи-
рани Бизнес Системи” 
АД, “Унипак” АД - са 
с покрити изисквания, 
а “Захарни заводи” 
АД - Горна Оряховица 
има подписан дого-
вор за маркетмейкър. 

Юробанк И Еф Джи 
България става гарант 
по емисията акции на 
завода при максимален 
спред от 15%. Догово-
рът за маркетмейкърски 
услуги влиза в сила от 
9 септември 2010 г., 
като ще продължи 1 
година, а минималната 
стойност на котировка 
“купува” или “прода-
ва” към момента на 

“Логично е голяма част от 
инвестициите ни да са в 
банкови депозити, защото 
тези продукти дават най-
сигурната доходност при 
нисък риск”, коментира 
Николай Мишкалов.

Увеличава се и делът на 
инвестициите в държавни 
ценни книжа, които се оп-
ределят като най-сигурния 
финансов инструмент, ма-
кар и с по-ниска доходност. 
В края на юни тази година 
здравните фондове са ку-
пили ДЦК за 13.1 млн. лв., 
което е ръст от 20.5% на 
годишна база. Делът на 
тези инвестиции в общи-
те активи е 17.1% спрямо 
16.7% в края на полугодие-
то на 2009 г.

Инвестициите в акции 

се повишават със 77.9% 
на годишна база и към 30 
юни 2010 г. са 1.8 млн. лв. 
Понижение като абсолютна 
стойност има само на вло-
женията в корпоративни 
облигации, като сред при-
чините са несигурността на 
този пазар и проблемните 
емисии, които се появиха на 
БФБ през 2010 г. Здравните 
фондове са инвестирали 
във фирмен дълг 2.9 млн. 
лв., което е с 25% по-малко 
спрямо вложенията в края 
на юни миналата година.

пенсии
Към 30 юни 2010 г. пенси-
онноосигурителните дру-
жества управляват активи 
за 3.45 млрд. лв., което е 
ръст от 29.5% на годишна 

база. “Приходите от вноски 
на осигурените и доходът 
от инвестиции са двете 
причини, които водят до 
ръст на общите активи”, ка-
за Даниела Петкова, главен 
изпълнителен директор на 
“ПОК Доверие” АД. Спо-
ред нея заради по-високата 
безработица вноските през 
тази година са намалели.
Пенсионноосигурителните 
дружества от своя страна 
държат най-много средства 
в акции, права и дялове от 
колективни инвестиционни 
схеми. В края на юни тази 
година компаниите са ин-
вестирали 854.3 млн. лв. в 
тези инструменти, което е 
100% ръст на годишна база. 
Делът на акции, права и дя-
лове в общите инвестиции 
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Здравните фондове залагат на депозити, пенсионните - на акции

Решения
Нов резервен 
фонд във  
“Варна плод”  
Акционерите във “Варна 
плод” са решили да се създа-
де нов фонд “Допълнителни 
резерви”, показва протоко-
лът от общото събрание. 
В новия фонд ще влизат 
отчисления от печалбата на 

дружеството, след като се 
попълнят задължителните 
минимални резерви. Фондът 
“Допълнителни резерви” ще 
се ползва за “постигането и 
гарантирането на дългосроч-
ните и краткосрочните цели 
на дружеството”, обясняват 
от компанията.  По решение 
на общото събрание набра-
ният в него паричен ресурс 
ще може да се раздава и като 
дивидент.

Написаното не е препоръка 
за вземане на инвестиционно 
решение. 

на пенсионните компании 
е почти 25%. “Има ръст на 
експозициите в акции, за-
щото първото полугодие на 
миналата година все още 
беше подвластно на силния 
спад на фондовите борси”, 
добави Даниела Петкова. По 
думите й е нормално тези 
вложения плавно да се пови-
шават, защото все още не са 
достигнали нивата отпреди 
кризата.

Намалява делът на депо-
зити спрямо всички активи, 
като в края на юни 2010 г. 
пенсионните дружества са 
вложили в банки малко под 
20% от всичките си акти-
ви. Влоговете на сектора са 
682.3 млн. лв., което е ръст 
от 16.4% на годишна база. 
Най-слабо е повишението на 

парите, вложени в ДЦК. Към 
30 юни в държавен дълг са 
вложени 794.6 млн. лв., като 
тези средства се повишават с 
6% спрямо първото полуго-
дие на 2009 г. “Категорично 
мога да кажа, че няма пред-
почитан и най-сигурен ин-
струмент за инвестициите на 
пенсионните фондове”, каза 
Даниела Петкова. По думите 
й компаниите ще поискат 
законови промени, които 
да позволят на компаниите 
да влагат средства в още 
инструменти, защото така 
ще се получи още по-добра 
диверсификация.

атанас Христов

Сигурната доходност ни кара да 
влагаме много в банкови депозити
Повечето активи на 
дружествата за допълни-
телно здравно осигуряване 
са благодарение на ръста 
на бизнеса. Няма логика 
да е нещо друго, защото от 
повечето пари, събрани като 
премиен приход, ние сме 
задължени да заделяме ре-
зерви и да трупаме активи.

Логично е голяма част 
от инвестициите ни 
да са в банкови депозити, 
защото тези продукти дават 
най-сигурната доходност 
при нисък риск. В държав-
ни ценни книжа влагаме 
средства, когато изчерпа-

николай мишкалов, 
изпълнителен директор на „ЗОД 
Булстрад Здраве” АД

ме разрешения лимит на 
депозитите. Законово са 
наложени ограничения за 
инвестициите във влогове 
и други инструменти и 
когато достигнем опреде-
ления процент от активите 
в депозити, пренасочва-
ме средства към ДЦК. В 
последно време има много 
проблемни корпоративни 
облигации и е трудно да се 
прецени в книжата на кои 
компании е разумно да се 
инвестира. Дружества с 
дългогодишна история бяха 
сред проблемните и затова 
избягваме облигациите. 
Повечето пари в акции ве-

роятно се дължат на  факта, 
че някои компании са силно 
оптимистично настроени за 
движението на капиталови-
те пазари, защото няма как 
това повишение да е от ръст 
в цената на акциите. 

Съвсем логично е кон-
сервативният подход при 
инвестициите да продължи. 
Това е нашето призвание и 
не би трябвало да печелим 
от тази дейност. Затова има 
законови ограничения, а на-
шата цел е да гарантираме 
на клиентите сигурност и 
да изплащаме претенциите 
чрез сигурни инвестиции.

Активите на пенсион-
ните дружества растат 
по две причини. Първата 
е приходът от вноски, 
а втората - доходът от 
инвестиции. Тези два 
фактора винаги са осно-
вата на повишението на 
активите. При вноските 
имаше известно забавяне в 
началото на 2010 г. заради 
пренастройване на инфор-
мационната система на 
НАП, но след като нещата 
тръгнаха, наваксахме с 
вноските. Те са по-малко, 
но това е заради увеличава-
не на безработицата. 

Има ръст на експози-
циите в акции, защото 
първото полугодие на 
миналата година все още 
беше подвластно на сил-
ния спад. Има увеличаване 
към депозитите и другите 
инструменти с фиксирана 

Даниела петкова,
главен изпълнителен директор 
на „ПОК Доверие” АД

доходност. В началото на 
тази година започна въз-
становяване на дяловете 
в портфейлите на нивата 
отпреди кризата. Все още 
обаче инвестициите в 
акции едва ли са стигнали 
нивата от 2007 г. Естестве-
но е тези експозиции да се 
повишават спрямо първите 
шест месеца на 2009 г., но 
това става плавно.

Проблемните облига-
ции  от началото на 2010 
г. ни карат да сме внимател-
ни при инвестициите. Не 
ги отричаме, защото това 
е добър инструмент и осо-
бено при спада на креди-
тирането дава възможност 
пенсионните фондове да 
финансират икономиката 
и да помагат за развитието 
на фирмите. Направихме 
обаче сериозна промяна на 
модела и въведохме стрикт-

ни правила за избор на 
емитент при инвестициите 
в корпоративен дълг. Преди 
години, когато еуфорията 
заливаше пазарите, нещата 
изглеждаха по съвсем раз-
личен начин. 

Категорично мога да 
кажа, че няма предпо-
читан и най-сигурен ин-
струмент за инвестициите 
на пенсионните фондове. 
Техните портфейли тряб-
ва да са силно диверси-
фицирани. Искали сме 
законови промени, които 
да ни дадат възможност 
да влагаме средства в 
още инструменти, защото 
така ще получим още по-
добра диверсификация. 
Дори ние си въведохме 
по-ниски прагове от 
законово разрешените за 
инвестициите в различни 
книжа.

Повечето 
пари в акции 
вероятно се 

дължат на  факта, 
че някои компании 
са силно оптимис-
тично настроени

Пенсионните фондове трябва да инвестират 
в много и различни инструменти

Коментари

Приходите на здравните фондове с 6% ръст
За петте месеца 
общите премии  
в сектора се  
повишиха с 9.1%

Приходите на дружества-
та за допълнително здрав-
но осигуряване забавиха 
темпа на растеж за пър-
вите шест месеца на 2010 
г. За януари - юни тази 
година частните здравни 

фондове са събрали 24.5 
млн. лв. брутни премии, 
което е повишение от 
5.9% на годишна база. За 
шестмесечието на 2009 г. 
премиите от допълнител-
но здравно осигуряване 
бяха 23.2 млн. лв. 

петмесечие
Приходите на дружества-
та забавят растежа спрямо 
първите пет месеца, ко-

гато приходите на секто-
ра се увеличиха с 9.1%. 
За януари - май частните 
здравни фондове имаха 
21.6 млн. лв. приходи.

продукти
Към 30 юни 2010 г. най-
продаваният продукт от 
частните здравни фондове 
е „Други здравноосигури-
телни пакети”. Премиите 
от тази полица за първите 

шест месеца на тази годи-
на са 7.8 млн. лв., което е 
повишение от 14.4% спря-
мо съпоставимия период 
на миналата година. Най-
силен ръст на продажбите 
при пакета „Стоматоло-
гични услуги”. От про-
дажбите на тази полица 
са реализирани 873 хил. 
лв., което е ръст от 90.5% 
спрямо първото полугодие 
на миналата година.

Проблемните 
облигации  
от началото 

на 2010 г. ни карат 
да сме внимателни 
при инвестициите
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Цитат

При двойна рецесия ва-
лути като долара, йената 

и франка ще бъдат в по-до-
бра позиция, защото са 
по-ликвидни от златото
▶ нуриел рубини, професор по икономика 
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Оборотът на външни 
пазари е в основата на 
увеличените приходи 
за миналия месец

Фармацевтичната компания 
„Софарма” увеличи продаж-
бите си през август с 14% на 
годишна база, съобщиха от 
дружеството. Това увели-
чение изцяло се дължи на 
повече реализирани сделки 
в чужбина. Продажбите зад 
граница са се увеличили с 
20% на годишна база. Реа-
лизираният оборот в стра-
ната през август 2010 г. се 
запазва на нивата си отпреди 
година. 

продажби
Приходите от продажби за 
осемте месеца от началото 
на годината се увеличават 
със 17% за вътрешния па-
зар. Оборотът на износа се 
е увеличил с 27%, отчитат 
на участващата в базата за 
изчисление на Sofix ком-
пания. 

полугодие
Консолидираните приходи 

Ръст в продажбите на 
„Софарма” за август

Компанията излиза 
на загуба от 407 хил. 
лв. в края на юни тази 
година

Текстилната фабрика „Де-
котекс” АД отчете 21.1% 
спад на приходите от про-
дажби през първите шест 
месеца на 2010 г., показва 
консолидираният отчет на 
предприятието, предаден 
на Българската фондова 
борса. Продажбите на 
компанията в края на юни 
тази година са 7.25 млн. 
лв. спрямо 9.2 млн. лв. за 
съпоставимия период на 
миналата година. Общите 
приходи също се свиват. 
Оборотът на „Декотекс” 
за първите шест месеца е 
7.6 млн. лв., което е спад 
от 20.6% спрямо края на 
юни 2009 г.

резултати
На фона на понижените 
приходи разходите на тек-
стилния производител са 
се увеличили. Изхарчени-
те средства за дейността 
са малко над 8 млн. лв., 

Автомобилният 
бизнес на групата е в 
основата на отрица-
телния резултат 

„Еврохолд” увеличи загу-
бата си за шестмесечието 
на 2010 г. спрямо същия 
период на 2009 г. с близо 
17% до 4.7 млн. лв. Това 
показва консолидирани-
ят отчет на дружеството, 
представен пред Българ-
ската фондова борса. Про-
дажбите на холдинга обаче 
се увеличават с близо 13% 
до 193 млн. лв. 

В основата на отрица-
телния резултат в струк-
турата на холдинга е ав-
томобилният бизнес на 
групата. Към края на второ 
тримесечие на 2010 г. от-
рицателният резултат на 
„Автоюнион груп” е 2.99 
млн.лв. Темпът на генери-
ране на загуба обаче рязко 
се забавя, тъй като в края 
на първото тримесечие тя 
беше 2.28 млн. лв. „Очак-
вам тенденцията в спад 
на загубата да продължи 
и в оставащите месеци до 
края на годината”, каза за 
в. „Пари” изпълнителният 
директор на компанията 
Асен Асенов.

Според доклад за дей-
ността компанията отчита 
по-малък спад в продаж-
бите си спрямо пазара. 
Това е постигнато с пред-
лагането на комплексни 
продукти в партньорство 
с други фирми от групата 
на „Еврохолд България” 
- „Евроинс” и „Евролийз 
Ауто”.

Съживяване
Мениджмънтът на „Ав-
тоюнион груп” вижда 
признаци на съживяване в 
автомобилния пазар. „Ос-
новни движещи сили са 
високите ценови отстъпки 
и по-лесният достъп до 
лизингово финансиране 
на клиентите, но фактор на 
стабилност за растеж през 
следващите месеци ще бъ-
де очакваното увеличение 
на търсенето, основно от 
страна на фирмите”, обяс-
няват от компанията. 

Очакванията са всеки 
оставащ месец до края на 
годината да компенсира 
ниските продажби от на-
чалото й и изоставането 
на пазара да бъде сведено 
до около 20% средно за 
2010 г.

„Голяма част от про-
дажбите сега се дължи на 
обществени поръчки или 
търгове на компании, а то-
ва намалява маржа на пе-
чалбата”, обясни Асенов. 
По думите му продажбите 
през юли и август са пока-
зали оптимистични сигна-
ли и очакванията за поне 
частично възстановяване 
в спада на продажбите са 
реалистични. 

застраховане
Застрахователният биз-
нес на групата увеличава 
продажбите си спрямо да-
нните за 2009 г., но също 
остава на загуба, макар и 
намаляваща. За първото 
полугодие на 2010 г. „Ев-
роинс” отчита брутен пре-
миен приход от 34 млн. лв., 
което е 6.8% спад спрямо 

на „Софарма” за полугоди-
ето на 2010 г. се увеличиха 
с 23.6% на годишна база, 
показа отчетът на друже-
ството, предаден на БФБ. 
Оборотът на фармацевтич-
ния холдинг достигна 295.2 
млн. лв. спрямо 238.9 млн. 
лв. в края на юни миналата 
година. Продажбите, кои-
то са с основна тежест за 
приходите, са се повишили 
с 23% и за първите шест 

месеца на 2010 г. са 292.8 
млн. лв. Общите разходи за 
дейността на компанията 
са 265.75 млн. лв., което 
е 23.1% ръст на годишна 
база. Консолидираната пе-
чалба на „Софарма” през 
полугодието на тази година 
се е увеличила с 27.5%. 
Положителният финансов 
резултат достига 25.7 млн. 
лв., а година по-рано беше 
20.2 млн. лв.

за осемте месеца от началото на годината изно-
сът на "Софарма" се увеличава с 27% снимка боби тошеВ

▶

продажбите на нови автомобили забавят спада си в последните месеци▶

„Еврохолд” увеличи нетната си 
загуба за шестмесечието

същия период на 2009 г. 
Според доклада за дей-
ността представянето на 
компанията е по-добро от 
това на пазара на общо 
застраховане, който ре-
гистрира спад от 8.1% за 
първите пет месеца на 2010 
г., по данни на Комисията 
за финансов надзор.

резултат
За полугодието на 2010 
г. „Евроинс” реализира 
нетна загуба от 25 хил. 
лв. спрямо загуба от 876 
хил. лв. за същия период 
на 2009 г. 

По-силно е представяне-
то на румънското поделе-
ние на застрахователния 

бизнес. За второто три-
месечие на 2010 г. „Евро-
инс Румъния” регистри-
ра премиен приход от 86 
млн. лв., което е 8.5% 
ръст спрямо същия пери-
од на 2009 г. През първи-
те шест месеца на 2010 
г. компанията реализира 
нетна загуба от 907 хил. 

лв. спрямо загуба от 3.8 
млн. лв. за същия период 
на 2009 г.

 Най-голям бизнес риск 
пред „Еврохолд” остава 
финансовото направление, 
където и конкуренцията 
в сектора е най-голяма, 
обясняват перспективите 
от холдинга.

Продажбите на „Декотекс” 
се понижават с 21%

което е повишение от 29% 
на годишна база. Спад 
на приходите и в същото 
време ръст на разходите 
резонно води до загуба 
за „Декотекс” в периода 
януари - юни 2010 г. От-
рицателният финансов 
резултат на фабриката е 
407 хил. лв., което е по-
нижение от 112% спрямо 
първите шест месеца на 
миналата година, когато 
дружеството отчете 3.4 
млн. лв. печалба.

Търговия
Мажоритарен собственик 
на „Декотекс” е „Каппа 
технолоджи” АД, което 
държи 91.94% от капитала 
на сливенското предпри-
ятие.

Последната сделка с ак-
ции на текстилния про-
изводител е от 2 август, 
когато 1626 лота смениха 
собственика си на цена 
0.53 лв. за акция. Това 
прави пазарна капитали-
зация от 8 млн. лв.

“Декотекс” АД
Лева
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Над 1 млн. барела пе-
трол са отстранени от 
Мексиканския залив

Сметката по справянето с 
петролния разлив в Мекси-
канския залив е коствала на 
британския гигант BP Plc. 8 
млрд. USD, обяви компания
та в официално изявление, 
цитирано от WSJ. Сумата 
включва разходите по огра-
ничаване на замърсяването, 
прокопаването на отходни 
кладенци, операцията по 
запушване с кал и цимен-
тиране на пробойната, ком-
пенсациите по подадени 
граждански и щатски иско-
ве и федерални санкции. От 
15 юли насам не е отчетено 
ново изтичане на петрол от 
кладенеца Macondo, успо-
коиха от BP.

почистване
Експлозията на платформа-
та Deepwater Horizon на 20 
април причини смъртта на 
11 работници и найголяма-
та екологична катастрофа в 
историята на САЩ. Общо 
4.9 млн. барела петрол се 
изляха във водите на Мек-
сиканския залив, като с по-
чистването все още са заети 

около 28 400 души, повече 
от 4050 кораба и десетки 
самолети. Досега проце-
дурите по повърхностно 
почистване на океана са 
обрали повече от 826 хил. 
барела петрол. Още 265 
хил. барела са отстранени 
чрез 411 акции по запалване 
на суровината. 

последствия
Общо 42 хил. иска са пода-
дени срещу BP от 23 август 
насам, казаха от компания-
та. За сравнение досега са 
изплатени 399 млн. USD по 
127 хил. жалби, припомня 
WSJ. За да се справи с рас-
тящите разходи, BP планира 
да продаде активи на стой-
ност 30 млрд. USD. Засега 
компанията се е освобо-
дила от активи за едва 10 
млрд. USD. Допълнително 
затруднение е решението 
на Конгреса на САЩ от 
30 юли, което забранява на 
компании с повече от 10 
жертви провеждането на 
сондажна дейност в Мекси-
канския залив. Индиректно 
това отсъждане е насочено 
към BP, тъй като в момен-
та гигантът е единствената 
компания, отговаряща на 
описанието.

Общо 8 млрд. USD 
е изплатила BP 
досега за разлива

▶ последната оферта на HP охлади ентусиазма на Dell и компанията реши да се оттегли от наддаването за 3Par

Hewlett-Packard 
спечели  лютата 
битка за 3Par

След 18 дни усилено над-
даване световният подглас-
ник на компютърния пазар 
Dell се отказа от битката 
с основния си конкурент 
HewlettPackard за придо-
биването на 3Par. Срещу 
общо 2.35 млрд. USD, или 
33 USD на акция, собстве-
ник на производителя на 
хардуер и софтуер за съх-
ранение на информацион-
ни масиви 3Par ще стане 
американската HP, предаде 
Reuters.

наддаване 
за милиарди
Битката за иновационна-
та компания, разработила 
решение за работата с т. 
нар. информационен об-
лак, започна на 16 август с 
оферта на Dell. Компютър-
ният гигант предложи 18 
USD на акция, или с 86.5% 
над стойността на акциите 

▶ Британският петролен гигант BP планира да прода-
де активи за 30 млрд. USD, за да покрие растящите си 
разходи по почистването на разлива

Фирмите разчитат 
на собствени стрес 
тестове на банките
Все повече европей-
ски компании активно 
следят състоянието на 
финансовата система

Водещи европейски компа-
нии все почесто избягват 
банките в Испания и Италия 
и дори в Германия, тъй като 
не вярват, че проведените 
стрес тестове дават вярна 
представа за състоянието 
на финансовата система. От 
фирми с приходи над 240 
млрд. USD годишно спо-
делят пред Financial Times, 
че правят свои собствени 
тестове, за да преценят как 
се справят трезорите.

Кредитен риск
Това, от което основно се 
притеснява бизнесът, е кре-
дитният риск. Дори и след 
стрес тестовете трябва да 
си задаваме въпроса дали 
банките са стабилни, казват 
от една от найголемите 

германски промишлени 
компании. Според нея тес-
товете са породили повече 
въпроси, отколкото са от-
говорили, особено в Гер-
мания. 

мерки
Една от мерките, които 
предприемат компаниите, 
е да разговарят с отделите 
за търговия за собствена 
сметка на банките, за да 
разберат в какво състояние 
са други трезори. Много 
повече внимание се обръща 
вече и на т. нар. застрахов-
ки срещу фалит и цените 
на акциите. Рейтинговите 
агенции реагираха прекале-
но бавно по време на криза-
та, смятат специалистите. 
Вместо това компаниите 
сега ежедневно следят 
състоянието на банките и 
променят лимита на риска, 
който поемат в отделните 
трезори чрез депозити, де-
ривати или заеми.

18
▶ дни продължи лютата 
надпревара за 3Par, като 
за това време HP и Dell 
подадоха общо 8 оферти

33
▶ USD на акция последно е 
цената, на която ще бъде 
сключена сделката за ино-
вационната компания

Последната оферта от 2.35 млрд. USD 
се оказа непосилна за Dell

на 3Par от 13 август (9.65 
USD). Първоначалното 
предложение обаче, което 
оценяваше компанията на 
1.15 млрд. USD, не се за-
държа дълго. HP отговори с 
оферта за 24 USD на акция 
(1.6 млрд. USD), приета и 
контрирана от Dell с 24.30 
USD на акция (1.6 млрд. 
USD). 

Отговорът на HP послед-
ва на същия ден (26 август) 
с наддаване от 11% до 27 
USD на акция (1.8 млрд. 
USD). Ден покъсно 3Par 
обяви, че Dell се е възполз-
вала от правото си да пред-
ложи оферта, идентична на 
HP, т.е. 27 USD. Реакцията 
на HP последва светкавично 
с предложение за 30 USD на 
акция (2 млрд. USD), за-
сечено с 32 USD на акция 
от Dell. В крайна сметка 
контраофертата на HP от 
33 USD (2.35 млрд. USD) 

охлади ентусиазма и отказа 
Dell от наддаването. 

на косъм
Трескавата надпревара на-
кара повечето анализатори 
да се съмняват в обективна-
та оценка на 3Par. Въпреки 
че ще прибере компенсация 
от 72 млн. USD заради пре-
кратяване на преговорите, 
Dell трябваше да се откаже 
порано, коментира Reuters. 
Последната предложена це-
на за 3Par възлиза на 4% от 
пазарната капитализация на 
Dell. Още повече че пазарът 

реагира твърде спокойно на 
отказа на гиганта и завиши 
стойността на 3Par едва с 
2%. Съмнително е и до-
колко апетитната компания 
заслужава предлаганата це-
на. Финалната стойност е 
три пъти колкото пазарна-
та капитализация на 3Par 
преди “търга” и 10 пъти 
над продажбите за послед-
ните четири тримесечия, 
изчислява Washington Post. 
За сравнение нормалната 
премия при технологич-
ните компании е 40% над 
продажбите.

снимка bloomberg
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 7200 7275
Калай LME USD/т 20740 20850
Олово LME USD/т 2065,5 2092
Цинк LME USD/т 2032 2088,5
Алуминий LME USD/т 2143 2131
Никел LME USD/т 21475 21530
Алуминиева сплав LME USD/т 2210 2110

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1225,8 1226,1
Сребро LME USD/тр.у. 18,4075 18,4475
Платина LME USD/тр.у. 1533,4 1538
Паладий LME USD/тр.у. 480,1 483,1
Родий LME USD/тр.у. 2075 2125

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Август	 Септември
Суров петрол NYMEX USD/б 75,96 76,13
Брент ICE USD/б 75,5 75,87
Газьол ICE USD/т 639,75 645,5
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,327 4,346
Бензин 95 NYMEX USD/т 672 -
Нафта NYMEX USD/т 639 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Септември
Пшеница Soft Red CBT USD/т 269,70
Царевица Yellow CBT USD/т 167,41
Ечемик Feed ASX USD/т 290,44
Памук No.2 NYBOT USD/т 1861,33
Какао  NYBOT USD/т 2891,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3952,82
Соя No.2 ICE USD/т 379,83
Захар White NYSE LIFFE USD/т 557,50

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 30.09.2010.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 7.09.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,39086
Бразилски реал BRL 10 8,90025
Канадски долар CAD 1 1,54245
Швейцарски франк CHF 1 1,43695
Китайски ренминби юан CNY 10 2,33965
Чешка крона CZK 100 7,60284
Датска крона DKK 10 2,62746
Естонска крона EEK 10 1,25000
Британска лира GBP 1 2,37675
Хонконгски долар HKD 10 2,04917
Хърватска куна HRK 10 2,71832
Унгарски форинт HUF 1000 6,97564
Индонезийска рупия IDR 10000 1,76047
Исландска крона ISK 100 3,45102
Японска йена JPY 1000 6,74424
Южнокорейски вон KRW 100 1,76583
Литовски литаc LTL 1000 1,34159
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,76091
Малайзийски рингит MYR 10 1,26647
Норвежка крона NOK 10 4,92541
Новозеландски долар NZD 10 2,46668
Филипинско песо PHP 10 1,13211
Полска злота PLN 100 3,46128
Нова румънска лея RON 10 4,80997
Руска рубла RUB 10 4,63083
Шведска крона SEK 100 5,13983
Сингапурски долар SGD 10 2,05617
Словашка крона SKK 10 1,14617
Тайландски бат THB 100 4,92280
Нова турска лира TRY 10 1,01660
Щатски долар USD 1 1,59386
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,10812

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,38770 0,00049
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,84031 0,08548
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,44225 -0,01179
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,49952 -0,01042
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,23984 -0,00129
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,91898 0,00384
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62707 -0,00007
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,34737 -0,00127
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 1,96083 -0,00248
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,68474 -0,00129
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 6,87462 0,01278
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,69285 -0,00114
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,26958 0,00399
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK   0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,80460 -0,00955
ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,29692 0,00471
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,76052 0,00078
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,16806 0,00061
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,88530 0,00305
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,47919 0,00377
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,09264 -0,00012
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,41391 0,01589
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,94896 0,03074
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,57023 -0,01038
РУСКА РУБЛА RUB 100 4,96630 0,00075
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,10008 0,00121
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,13237 -0,00066
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,88689 -0,00917
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,01181 0,00375
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,52394 -0,00191
ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,11110 0,01009
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1907,53000 6,03000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 7.09 .2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

N/A 13.4623  12.3709   8.6624 
321.7085 N/A 12.3284 8.6327 
323.3114 13.3494 N/A 8.5902 
323.3114 13.3494 12.2677 N/A 
 

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	3/09/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,138883 € 1,161661 € 1,133189
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,875403 € 0,892911 € 0,871026

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,836633 € 0,853366 € 0,832450

Цените са валидни за поръчки, подадени на 31/08/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	3/09/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,138400 лв. 1,138400 лв. 1,138400 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 3/09/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

2.09.2010	г.

157,56 156,79 156,03 155,64 153,72 153,72   
12,07 12,02 11,96 11,93 11,78 11,78   
87,55 87,13 86,70 86,28 85,00 85,00   
99,83 99,34 98,86 98,37 96,92 96,92   
769,12 765,39 761,65 757,92 746,72 746,72   
162,29 161,52 160,74 159,97 154,56 154,56   
79,12 78,74 78,36 77,98 76,08 76,08   
152,29 151,56 150,82 150,09 146,43 146,43   
299,88 298,45 297,02 295,60 285,60 285,60   
197,65 196,71 195,77 194,83 188,24 188,24   
230,87 229,77 228,68 227,58 219,88 219,88   
81,54 81,15 80,77 80,38 77,66 77,66   
235,66 234,54 233,42 232,30 224,44 224,44   

до	15.00	ч.	на	2.09.2010	г.

ВАЛУТА	 Код	 Купува	 Продава		 Hай-висока	 Hай-ниска
Currency	 Code	 Buy	 Sell	 High	 Low
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1,2848 1,2849 1,2862 1,2734
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,82055 0,82069 0,82275 0,81674
ЯПОНСКА йЕНА JPY 109,63 109,65 110,31 109,25
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1,3313 1,3316 1,3451 1,3272
НОРВЕжКА КРОНА NOK 7,933 7,9362 7,9685 7,914
ШВЕДСКА КРОНА SEK 9,4846 9,4884 9,5315 9,4783
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1,3387 1,3392 1,3394 1,328
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1,4373 1,4378 1,4409 1,4273
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 279,77 280,09 282,15 279,52
ЧЕШКА КРОНА CZK 24,815 24,849 25,018 24,768
РУСКА РУБЛА RUB 39,1575 39,1748 39,1888 39,0454
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 3,9902 3,9915 4,0117 3,9868

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 6.09.2010 г.

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
ДФ Статус Глобал ETFs

Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.7703 4.7942   4.9611 4.7703  4.6749   -7.36% 15.33% -12.29% -24.62% 21.01.2008
фонд в акции 6.7435 6.7772  7.0132 6.7435  6.6086   -4.80% 14.04% -5.06% -13.99% 23.01.2008
високодоходен 10.1410 10.2931  10.5466 0.0000  0.0000   0.81% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2767    2.2767    -8.65% 27.86% -13.68% -56.25% 12.11.2007
балансиран 2.7058    2.7058    -9.04% 24.52% -13.25% -49.52% 12.11.2007

паричен пазар 11.2492  11.2436  11.2267 11.2380 11.2380 11.2436 4.67% 0.12% 7.02% 6.35% 06.10.2008
балансиран 10.8137  10.7599  10.6523 10.7061  0.0000 0.47% 4.02% 1.99% 3.97% 06.10.2008
фонд в акции 10.0348  9.9849  9.8351 9.8851  0.0000 -2.88% 8.34% -2.13% -0.08% 06.10.2008
             
балансиран 13.5404    13.4063    -0.11% 5.72% 2.51% 6.40% 14.12.2005
фонд в акции 7.8454    7.7677    -7.27% 11.06% -11.42% -4.90% 01.03.2006
фонд в акции 4.8321    4.7843    -18.26% 12.65% -16.81% -16.13% 21.06.2006
фонд в акции 7.6907    7.4667    -5.73% 12.47% 0.78% -10.71% 05.02.2008
фонд в акции 11.2284    10.9014    6.23% 12.83% 10.70% 3.40% 05.02.2008
паричен пазар 11.9996    11.9996    5.77% 0.13% 8.83% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 81.2372    80.9529  81.2372  -2.04% 1.96% -2.23% -4.96% 20.11.2006
фонд в акции 47.2583    47.0220  47.2583  -8.94% 3.16% -12.16% -13.94% 20.11.2006
фонд в акции 62.3152    62.0036  62.3152  -9.61% 4.46% -3.82% -12.92% 03.10.2007
             
фонд в акции 97.9610    96.5026    -5.29% 3.32% -4.63% -0.78% 04.01.2007
балансиран 79.5134    78.3296    -4.71% 2.20% -5.42% -7.37% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.30913    1.30651    4.73% 0.81% 7.03% 5.79% 01.12.2005
балансиран 1.07110    1.06470    -0.76% 4.84% -0.25% 1.39% 01.12.2005
фонд в акции 0.74115    0.73014    -0.17% 10.32% -5.34% -6.61% 01.03.2006
фонд в акции 0.74425    0.73979    1.40% 2.70% 3.19% -11.23% 07.03.2008
ниско рисков 1.04780    1.04466    2.14% 0.39% 3.64% 3.40% 07.05.2009

ббалансиран 101.1029    100.0969    -2.08% 7.23% -1.90% 0.15% 07.12.2005
балансиран 106.9456    105.8814    -3.03% 6.01% -4.46% 1.39% 06.03.2006
фонд в акции 86.1910    84.9078    -4.85% 10.43% -5.41% -1.55% 20.06.2005
паричен пазар 121.7827    121.7827    6.01% 0.55% 7.29% 7.17% 31.10.2007
ниско рисков 93.8105    93.4356    3.91% 2.65% -2.32% -2.48% 01.02.2008
ниско рисков 106.1805  106.0744  105.7562  106.0744  3.57% 1.12% 5.56% 5.13% 01.07.2009

балансиран 4.6628     4.6350     -5.18% 8.41% -5.01%*** 4.63% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9370  0.9323   0.9300   0.9254     -11.95% 14.21% -13.10%*** -5.79% 01.06.2009

ниско рисков 10.0200    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.7242     17.6006     -5.37% 7.30% -8.88% 10.16% 28.09.2004
фонд в акции 11.0344    10.8810     -9.58% 10.24% -14.11% 1.99% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.1883     1.1707     -8.29% 12.52% -5.41% 1.74% 10.05.2004
фонд в акции 0.7625     0.7512    9.28% 21.60% 25.53% -7.04% 04.10.2006
фонд в акции 0.9726     0.9582    10.92% 21.97% 6.20% -1.52% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 130.3418  130.1470  129.8872    3.12% 3.27% 5.42% 6.21% 04.05.2006
балансиран 14.2288  14.2288  14.0879    -5.45% 8.28% -6.37% 1.94% 17.12.2004
фонд в акции 0.7363  0.7291  0.7219    -1.73% 15.46% -3.26% -7.24% 04.05.2006
             
балансиран 794.0798    788.1391    1.82% 5.66% 7.45% -8.96% 09.05.2008
фонд в акции 711.6960    706.3716    0.38% 7.07% 8.17% -12.50% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.2755    11.2755    3.73% 1.72% 6.21% 2.65% 30.01.2006
балансиран 117.2522    117.2522    -2.31% 5.81% -0.88% 1.79% 30.01.2005
фонд в акции 6.5448    6.5448    -7.08% 12.29% -4.59% -8.81% 30.01.2006
фонд в акции 10.0330    10.0330    -0.36% 2.46% 1.20% 0.21% 30.01.2009

фонд в акции 8.7383    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5115  0.5090  0.5065    -2.82% 7.67% -3.44% -21.52% 19.11.2007
балансиран 0.7421  0.7395  0.7369    -0.60% 3.42% -0.39% -10.27% 19.11.2007
ниско рисков 0.9945  0.9930  0.9915    3.13% 1.09% 4.48% -0.25% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2606  1.2587  1.2568     4.08% 0.28% 6.71% 5.28% 16.03.2006
консервативен 1.2839  1.2801  1.2763     4.75% 0.99% 8.19% 5.68% 16.03.2006
балансиран 0.8664  0.8629  0.8594     -0.36% 3.91% 0.83% -3.25% 16.03.2006
фонд в акции 0.6357  0.6325  0.6293     -5.79% 7.24% -4.43% -9.74% 16.03.2006
балансиран 0.7262  0.7233  0.7204     -4.85% 4.35% -6.47% -11.89% 11.02.2008
консервативен             19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0292  1.0292  0.9777    N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1777     1.1777     2.79% 0.22% 4.11% 3.69% 15.11.2005
балансиран 1.0225    до 90 дни  над 90 дни  0.81% 3.83% 4.21% 0.25% 12.09.2005
     1.0072  1.0174      

балансиран 7.4177    7.4177    -9.70% 10.63% -5.08% -6.41% 01.03.2006
фонд в акции 6.3956    6.3956    -8.77% 11.39% -4.51% -9.43% 01.03.2006
фонд в акции 2.9313    2.9313    4.52% 15.83% 12.13% -30.18% 05.04.2007
консервативен 10.4403    10.4403    0.11% 1.76% 1.69% 2.53% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7616 0.7578 0.7559                0.7503                           0.7503                                 0.7541   0.7353 3.40% 12.43% 0.89% -6.48% 22.05.2006
фонд в акции 0.4158 0.4138 0.7559                0.4097                           0.4097                                 0.4117   0.4015 -0.32% 16.62% 2.58% -23.43% 02.05.2007
                         за поръчки до 250 000 евро                       за поръчки над 250 000 евро                                                                                      Цена        
фонд в акции                     104.9872                         103.6974                                                                                  102.9235    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 320.5864    320.1055    2.73% 0.30% 4.40% 7.12% 17.11.2003
ниско рисков 13.2830    13.2166    2.41% 2.79% 4.38% 6.24% 27.12.2005
балансиран 12.1462    12.0247    0.95% 5.96% 2.79% 4.23% 27.12.2005
фонд в акции 8.5051    8.4200    -1.36% 12.28% 0.15% -3.24% 07.09.2005
балансиран 20.8115    20.8115    2.62% 4.12% 3.67% 1.38% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4840    6.4516    -4.19% 5.47% -7.30% -12.45% 01.06.2007
балансиран 7.8608    7.8215    -3.46% 5.17% -5.71% -7.12% 01.06.2007
консервативен 11.5905    11.5616    6.59% 2.98% 10.44% 4.96% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1827    1.1590    -3.33% 5.38% -1.01% 4.33% 18.09.2006
балансиран 1.0416    1.0312    -1.12% 3.56% 0.06% 1.84% 10.06.2008

Piraeus	Funds Цени за дата 2.09.2010

	 Тип Валута Емисионна 
стойност

Цена на  обр. 
изкупуване

АКЦИИ НА МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 7,4705 7,1980

АКЦИИ НА ДИНАМИЧНО РАЗВИВАЩИ 
СЕ МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 0,6365 0,6133

МЕСТЕН БАЛАНСИРАН ФОНД Балансиран EUR 2,5392 2,4892

УНИВЕРСАЛЕН ФОНД - “РАСТЕж”  
– Фонд от фондове Високодоходен EUR 9,2374 8,8787

УНИВЕРСАЛЕН БАЛАНСИРАН ФОНД 
– Фонд от фондове Балансиран EUR 10,0516 9,7567

УНИВЕРСАЛЕН КОНСЕРВАТИВЕН 
ФОНД – Фонд от фондове Консервативен EUR 10,4637 10,2575

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.Фондовете от типа “Фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. С Условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	03.09.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0225	лв. 1.0072	лв. 1.0174	лв. 0.81% 4.21%

Сентинел	-	Рапид 1.1777	лв. 1.1777	лв. 2.79% 4.11%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	2	септември	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26
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Цената на 
петрола 
отбеля-

за понижение и по 
време на вчерашна-
та сесия в Ню Йорк 
достигна 74.23 USD/б. 
Поскъпването на 
долара спрямо еврото 
се отрази неблагопри-
ятно върху стойността 
на нефта

По време на 
борсовата 
сесия в по-

неделник измерите-
лят добави 22 пунк-
та към стойността 
си. Добрите ико-
номически данни 
от САЩ повлияха, 
макар и в по-малка 
степен, на индекси-
те в Европа

индекс на деня

0.33
▶ процента се повиши гер-
манският индекс DAX и дос-
тигна 6155.55 пункта

Стока на деня

2.07
▶ процента добави 
кафето сорт Арабика 
на борсата в Ню Йорк и 
достигна 4024 USD/т

Азиатските индекси продължиха да летят нависоко
Индексите в Азиатския 
регион продължиха и 
в понеделник бурния си 
растеж. Инвеститорите 
останаха под влияние на 
добрите данни за заетост-
та в САЩ, които бяха 
обявени в петък. Офици-
алните данни показаха, 
че заетостта в неселско-
стопанските отрасли на 
американската икономика 
е намаляла с 54 хил. 
работни места през август, 
което обаче е два пъти по-
малко от очакваното. От 
друга страна,  компаниите 
от частния сектор са съз-
дали 67 хил. нови работни 
места през месеца.

Импулс в движението на 
водещите азиатски бор-
сови измерители оказаха и 
по-добрите от очакваното 
данни за индустриалното 
производство в Китай и 
САЩ. 

Широкият индекс MSCI 
Asia Pacific Index добави 
1.6% към стойността си и 
достигна 121.86 пункта. 
Технологичните компа-

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Добрите икономически данни от СаЩ бяха двигателят, който избута азиатски-
те индекси до четириседмичен връх СНимкА bloomberg

България е увеличила двойно износа на пшеница

Събраната 
реколта от 

пшеница през 
новия сезон е 3.7 
млн. т, а от ечемик - 
780 хил. т

▶ След отказа на русия да продава България се превръща 
в основна цел на държавите от Близкия изток

До края на август Бъл-
гария е изнесла двойно 
повече пшеница и ечемик 
от новата реколта спрямо 
същия период на 2009 г. 
Това каза президентът на 
българската Асоциация 
на зърнопроизводите-
лите Радослав Христов. 
Според изнесената от 
Bloomberg информация 
експортът рязко е нарас-
нал след 15 август, когато 
Русия забрани изцяло из-
носа на зърно, а три дни 
по-късно Украйна наложи 
частично ограничение 
върху продаваното извън 
граница зърно.

От данните на земе-
делското министерство 
събраната реколта от 
пшеница през новия 
сезон е 3.7 млн. т, а от 
ечемик - 780 хил. т. Спо-
ред шефа на асоциацията 
от това количество вече 
са изнесени 600 хил. т 
пшеница и 300 хил. т 

Памукът достигна  
15-годишен рекорд
Международният консул-
тативен съвет за памука 
(ICAC) понижи прогнозите 
си за добива в световен ма-
щаб през сезон 2010-2011 
г. и това изстреля цената 
до 15-годишен рекорд. 
Като причина в доклада се 
посочват слабите реколти в 
САЩ и Пакистан, които ще 
свият общия обем до 9.8 
млн. т. Това е със 700 хил. т 
по-малко спрямо прогноза-
та от миналия месец.

Според институцията 
новата реколта в САЩ 
ще бъде със 100 хил. т 
по-малко спрямо пред-
варителните изчисления 
на земеделското минис-
терство на САЩ. Това 
означава, че общото коли-
чество, събрано в страна-
та, ще бъде едва 4 млн. т. 
Отделно от това се дава 
и прогноза за глобалното 
потребление на памук. 
Последните изчисления 
показват, че в края на юли 
2011 г. на света ще са му 
нужни 25.1 млн. т памук, 
което е увеличение от 2% 
спрямо сегашните нива. 
Държавите като Китай, 
които употребяват повече, 
отколкото произвеждат, 
ще имат нужда да внесат 
общо 8.5 млн. т, за да за-

На борсата 
в Ню Йорк 

фючърсите на 
памука за декември 
поскъпнаха с 2.9% и 
се търгуваха за 2025 
USD/т

доволят потребностите си.

Наводненията в Па-
кистан, четвъртия по 
големина производител, 
унищожиха 16% от пло-
щите, засети с памук. Това 
принуди ICAC да ревизи-
ра и предварителните си 
очаквания за складовите 
наличности, с които светът 
ще разполага в средата на 
следващата година. Очаква 
се те да намалеят с 36% и 
по този начин да достигнат 
рекордно ниските си нива 
от 1989-1990 г.

На борсата в Ню Йорк 
фючърсите на памука 
за декември поскъпнаха 
с 2.9% и се търгуваха за 
2025 USD/т, като на такива 
високи нива цената е била 
единствено през 1995 г.

Кафето 
добави 
82 USD 

към стойността 
си на последната 
борсова сесия. 
Големият интерес 
на инвеститорите 
продължава да 
влияе положител-
но върху цената 
на суровината

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

СНимкА bloomberg

нии, участващи в индекса, 
са акумулирали 29% от 
неговия ръст. Сред най-до-
бре представилите се бяха 
южнокорейският произ-
водител на електроника 
Samsung Electronics Co., 
чиито акции поскъпнаха с 
2.5% в понеделник до 700 
хил. KRW, и производи-
телят на оптична техника 

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

ечемик. Това е двойно 
повече спрямо същия пе-
риод на миналата година. 
Той прогнозира, че през 
2010 г. ще бъде продаде-
но 1.6 млн. т пшеница, 
след като през 2009 г. 
това количество е било 
1.1 млн. т. Сред основни-
те дестинации за износ 
в момента са Италия, 
Испания, Египет, Сирия 
и Виетнам, а най-новите 
търговски партньори на 
България са Израел и 
Южна Корея.

След рестрикциите, 
наложени от Русия и Ук-
райна, които през 2009 г. 
заемаха съответно трето 
и пето място в светов-
ната класация по износ, 
цените на пшеницата в 
Черноморския регион се 
увеличиха с 50%. Това 
принуди държавите от 
Близкия изток, които бяха 
сред най-големите вноси-
тели на руско и украин-
ско зърно, да се насочат 
към нови пазари. Една от 
тези нови дестинации е 
именно България, където 
цените на пшеницата не 
се повлияха от между-
народната тенденция. 
Търсенето на пшеница 
на Софийската стокова 
борса през миналата сед-
мица е било в диапазона 
280-290 лв./т.

Австралий-
ският 

измерител 
S&P/ASX 200 
добави 0.8% към 
капитализацията си 
до 4575.50 пункта

Canon Inc., който добави 
1.6% към стойността си и 
затвори при 3605 JPY.

Японският индекс на си-
ните чипове Nikkei 225 се 
повиши с 2.1% до 9301.32 
пункта, а токийският 
Topix нарасна с 1.82% до 
838.71 пункта. На борсата 
в Хонконг индексът Hang 
Seng добави нови 1.83% 
към стойността си и затво-
ри при нива 21 355.77. С 
много важна роля за по-
стигнатите резултати бяха  
компаниите за продажба 
на електроника, които ре-
гистрираха сериозен ръст 
при продажбите си. 

Акциите на Esprit 
Holdings Ltd., една от 
най-големите в света 
вериги за продажба на 
техника за разкрасяване, 
скочиха с 2% и затвориха 
при 41.4 HKD. Китайски-
ят измерител Shanghai 
Composite Index също не 
изостана от основните 
си конкуренти и затвори 
сесията в понеделник при 
2696.25 пункта, което е 

увеличение с 1.54%. Сред 
най-печелившите бяха за-
страхователната компания 
China Life Insurance Co., 
чиито акции се повишиха 
с 2.8% до 22.81 CNY.

Австралийският из-
мерител S&P/ASX 200 
добави 0.8% към капита-
лизацията си до 4575.50 
пункта. Двете най-голе-
ми добивни компании, 

търгувани там, BHP 
Billiton и Rio Tinto Group 
не останаха встрани от 
еуфорията и добавиха 
съответно 1.9 и 1.6% към 
стойността си.

Петрол
USD/б
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Window 
shopping* 
в интернет
Решителната експанзия към 
онлайн пазара на шампиони-
те в тежката модна категория 
Zara, H&M, Gap и Hugo Boss 
раздвижи ентусиазма на све-
товната електронна търговия. 
Стоките с популярната ис-
панска марка на Inditex вече 
се предлагат в собствени ин-
тернет магазини, достъпни в 
6 държави. От миналия месец 
модните колекции на Gap съ-
що са в онлайн пространство-
то на общо 55 държави, а до 
края на септември интернет 
еквиваленти на физическите 
магазини на H&M ще има в 
8 страни. Освен във Велико-
британия, Германия, Фран-
ция и Бенелюкс луксозните 
линии на Hugo Boss са дос-
тъпни и в САЩ. Проучване 
на в. „Пари” обаче показа, че 
в България моментът, когато 
марковите електронни ма-
газини ще са силен фактор 
на онлайн пазара, е все още 
далеч.

Отправна точка
Онлайн търговията в Бъл-
гария е все още на ниво 
предлагане, а не купуване, 
категоричен е председателят 
на Българската асоциация за 
електронна търговия Петър 
Ванчев. Както универсалните 
интернет магазини, така и 
фирмените онлайн портали 
все още се използват по-скоро 
за запознаване и за сравня-
ване на офертите, отколкото 
за реални сделки. Поради 
това най-висока посещаемост 
генерират именно сайтовете, 
даващи възможност за срав-
нителна преценка  (виж таб-
лицата). 

Прекъсната връзка
Според бранша тази тен-
денция започва да се об-
ръща. През последната го-
дина развитите български 
брандове, които присъстват 
отдавна в интернет, вече ге-

нерират продажби, споделя 
собственикът на модна къща 
„Денил” Емил Арабаджиев. 
Тези продажби обаче все 
още остават на незначително 
ниво спрямо общите при-
ходи на фирмите, признава 
браншът. Причините са до-
някъде поведенчески (пове-
чето българи предпочитат да 
пипнат и да премерят стоката 
на място), донякъде финан-
сови (кризата удари „джоба с 
пари за дрехи” на потребите-
лите) и донякъде маркетин-
гови - популяризирането на 
марковите онлайн магазини 
е слабо или недостатъчно 
обхватно. Друг проблем е 
слабото партньорство с тър-
говските портали поради го-
лемите комисиони, които се 
изискват от фирмите произ-
водители. Според представи-
тели на сектора нивата са от 
30% нагоре, докато нормал-
ното е 5-8% от стойността 
на стоката, преотстъпена за 
предлагане. Допитване на 
в. „Пари” обаче установи, 
че засега не всички портали 
прибират високи процентни 
такси. Всъщност таксите са 
нормални, тъй като срещу 
тях фирмите получават пъл-
но промоциране, обслужване 
на клиенти и извършване на 
продажби, обяснява създате-
лят на сайта за сравнение на 
оферти Izgodnobg.com Геор-
ги Георгиев. Реално услугите 
им са еквивалент на тези, 
извършвани от моловете. 

Кой купува
Решаващото обаче е доколко 
успешни са в привличането 
на посетители и „вербува-
нето” на клиенти. Той заема 
163-то място. По информация 
на „Е-Академи”, цитирана 
от Izgodnobg.com, едва 15% 
от интернет потребителите 
през 2009 г. са пазарували 
онлайн. Според допитване 
до потребителите на сайта 

Превръщането на марковите 
онлайн магазини в България в 
оборотни е все още далеч

Методи на плащане в българските електронни магазини
%

99.2%
48.4%

24%

Наложен платеж

Банков превод

Epay.bg

4.7%
4.3%

2.7%

PayPal

Пощенски 
запис

Transcard

1.9%
1.9%
1.9%

Moneybookers

Visa

MasterCard

1.2%
0.8%
0.8%

2checkout

Easypay

Ebg

Методи на плащане в българските 
електронни магазини

44.96%
Само и единствено с наложен платеж

27.91%
Поддържат поне един електронен метод

26.74%
Поддържат банков метод, но не и електронни методи

През следващите 10 години  
е-търговията ще расте нагоре
Търговията чрез интер-
нет е по-скоро маркетин-
гово поведение на всички 
компании в XXI век. Не е 
никакъв проблем всеки да 
си направи електронен ма-
газин, да си качва стоките 
за продажба онлайн и да 
увеличава влиянието си. 
Разликата е в това дали е 
възможно нашите българ-
ски компании да останат 
конкурентни и дали ще 
бъдат предпочетени от 
клиента пред другите 
брандове.

Електронната търговия 
на облекло е по-специ-
фична от продажбата на 
музика или техника по 
този начин. Всеки ден се 

емил Арабаджиев,
собственик на модна компания 
„Денил”

увеличават българите, 
които навлизат в интернет 
пространството и които 
осъзнават, че могат да 
използват интернет и за 
шопинг. 

По-вероятно е 30% от 
тях да искат да си купят 
стоки онлайн и само 10% 
да станат щастливи соб-
ственици на продуктите 
ни по този начин. А раз-
витието на електронната 
търговия ще е стремител-
но нагоре през следващите 
10 години. Ние разчитаме 
именно на нея, за да 
покрием цялата страна, 
заобикаляйки моловете, и 
да излезем извън България 
с продажбите си.

Мнения

Марковите магазини трябва да 
инвестират сериозно в маркетинг
Специално за търговия-
та с дрехи наблюденията 
ми показват, че голяма 
част от нея се извършва от 
чуждестранни магазини, 
примерно La Redoute, които 
предлагат наистина безумни 
за България намаления на 
маркови дрехи. Оттам се 
пазарува много, а ако при 
пристигането на дрехата 
се окаже, че не е точно по 
мярка, се търсят начини 
да се препродаде или да се 
размени за друга по форуми 
и социални мрежи.
За момента не са ми из-
вестни български мага-
зини, предлагащи само 
една марка, които да имат 
по-забележимо присъствие 
сред онлайн купувачите. 
Разбира се, това може да се 

Георги Георгиев,
 създател на сайта за сравнение 
на цени и оферти Izgodnobg.com 

промени, ако тези магазини 
инвестират по-сериозно в 
маркетинга си.

Мисля, че марковите 
магазини, ако ясно се 
обозначат като официални 
магазини, предлагащи мар-
ката, няма да имат проблеми 
с потребителското доверие. 
Въпросът с доставката е ин-
тересен, но от друга страна, 
ако се замислите, ви струва 
не по-малко да се придви-
жите до който и да е мол 
в града и обратно. По мои 
наблюдения при дрехите от 
български онлайн мага-
зини все още е най-голям 
сегментът от потребители, 
които разглеждат онлайн, 
след това отиват на място да 
мерят и да вземат.

Е-търго-
вията е 

маркетингово 
поведение на 
компаниите в XXI 
век

Голяма част 
от търговията 

с дрехи се извършва 
от чуждестранни 
магазини

▶ Посещаемост на българските 
онлайн търговски сайтове

Източник: Izgodnobg.com

Сайт	 	Посетители	(на	ден)	 	 Описание
Pazaruvaj.com 15 000   Сравнение на цени и оферти
Get.bg 15 000  Универсален интернет магазин
Azola.bg 15 000 У ниверсален интернет магазин
Izgodnobg.com 7 500  Сравнение на цени и оферти
Shopmania.bg 7500 С равнение на цени и оферти
Kolko.bg 7500  Сравнение на цени и оферти
Koketna.com 6500  Универсален интернет магазин
Mit.bg 1000  Универсален магазин
Outletmag.bg 100 У ниверсален аутлет магазин
Gioia-bg.com 100  Марков магазин
Hotspot-bg.com 100  Универсален магазин
Forest-Jeans-Store.com 100  Марков магазин
ApartStyle.com 100  Марков магазин
Zfashion.bg 100  Марков магазин

пък едва 13.3% пазаруват 
повече от веднъж месечно, 
27.6% - един път в месеца, а 
31.6% - веднъж на 3-4 месе-
ца. Като се вземе предвид, че 
най-разпространените стоки 
остават книгите, техниката 
и самолетните билети, де-
лът на модните купувачи се 
свива значително. От една 
страна, проблем е специ-
фичността на облеклата като 
търговска стока. Размерите 
на всеки производител се 
различават и преценяването 
на правилната мярка през 
интернет е трудно, споделя 
Петър Ванчев. Още по-обър-
кващи за потребителите са 
универсалните електронни 
магазини, където са събрани 
дрехите на различни марки. 
Перспективата за връщане на 
избрания артикул също от-
блъсква доста хора, особено 
когато обикновено разходите 
се поемат от потребителя.

Такса транспорт
Другата спънка е несъот-
ветствието между цените на 
стоките, дори когато са нама-
лени, и разходите за доставка. 
Таксите за пратки до 1 кг на 
спедиторските фирми, с кои-
то работят повечето онлайн 
магазини („Спиди”, „Еконт 
Експрес”, „Лео Експрес”), 
варират от около 3 до 8 лв. за 
цялата страна. Това е висо-
ка цена предвид стойността 
на самите артикули (от 10 
докъм 50 лв. за по-евтините 
или промоционалните об-
лекла). Опцията за безплатна 
доставка пък се отключва за 
поръчки от 25-100 лв. Неслу-
чайно тогава порталът, който 
привлича мнозинството бъл-
гарски онлайн потребители, 
е френският La Redoute, кате-
горични са представителите 
на бранша. 

Въпрос на бъдеще
Въпросите около успешно-
то развитие на българската 
онлайн търговия за дрехи 
остават открити. През след-
ващите 10 години то ще е 
стремително нагоре, смята 
Емил Арабаджиев. Според 
Петър Ванчев пък до 3-4 го-
дини ще се разбере доколко 
ще се задържат интернет ма-
газините на големите марки. 
Дотогава предстои да видим 
дали и в България ще се 
обособят солидни портали 
като Amazon с изградена ин-
фраструктура и обслужване 
на високо ниво. 

Марина Узунова
* Безцелно разглеждане на магазини 

без намерение за купуване
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Покани  за обществени  поръчки, Търгови 

предложения Изменения по наредби, Процедури  по 
приватизация, Уведомления и  други обяви  от 

частната  и държавната сфера

Корпоративни Съобщения и обяви 
на държавни инСтитуЦии
Корпоративни Съобщения и обяви 
на държавни инСтитуЦии

„радоМир МетаЛ индъСтриЙЗ”ад

т ъ р с и  д а  н а з н а ч и 

 на постоянен трудов договор  
заместник директор „търговска дейност”

   
„Радомир Метал Индъстрийз” произвежда високотехнологично обо-

рудване в областта на металургията, пластичната деформация, тер-
мообработката и механообработката

описание на длъжността
Осъществява оперативното управление на „Търговска дирекция”; 

разпределя ежедневните, седмични и месечни задачи на служителите 
в екипа; организира и контролира кореспонденцията с клиентите, и 
участва в търговски преговори; обработва клиентските запитвания, 
изготвянето на оферти, приемането на поръчки и пускането им за про-
изводство.

изисквания към кандидата
Завършено висше образование, степен бакалавър, икономическо или 

черна металургия; опит в управлението на продажбите,познания в об-
ластта на черната металургия и машиностроенето; трудов стаж - не 
по-малко от 5 години по специалността; мотивирана личност, която 
може сама да си поставя цели и да се стреми да ги постига;

организационни умения, комуникативност, умения за работа в екип; 
отлична компютърна грамотност; отлично владеене на английски език, 
втори западен език и руски са предимство; шофьорска книжка и готов-
ност за пътуване в страната и чужбина.

Компанията предлага
  Изключително конкурентно възнаграждение; работа в отговорен и 

мотивиран екип, възможности за прилагане на нестандартни похвати 
и печеливши дейности в компания с лидерски позиции в световен ма-
щаб; възможности за обучение, личностно развитие и растеж в компа-
нията; пътувания в чужбина.

За контакти:    ел. поща- rad_metals.ID@mbox.contact.bg; тел. + 359/ 
777/ 89 550; +359 /889 510 715; факс  + 359 /777/89 544.

„RADOMIR  METAL INDUSTRIES” 

CORP

PRODUCTION DEPUTY MANAGER
 

Description of the Company 
We are company with advanced technological  equipment in the field of 

metallurgy, plastic −deformation, heat treatment and machining;  
    
Job description
Planning and management of production in the enterprise; Organizes −  

Responsible for product quality; − and manages the repair work on the 
equipment; Exercises control over the activities and coordination between 
workshops; − Provides the production activity with necessary resources;

Requirements to candidate  
High School / University Graduated – bachelor on ferrous  Experience 

in−metallurgy;  Production Management; Work −experience – at least 10 years in 
this field; Motivated person who can set goals him/herself and strive to achieve 
them; Organizational skills, communication skills, teamworking; Excellent 
computer literacy;  Knowledge of foreign Driving license and willingness to 
travel at home and−language is an advantage;  abroad.

The Company offers:
EWorking−xtremely competitive salary;  in a responsible and motivated team, 

opportunities for the application of unconventional techniques and profitable 
activities in a company with leadership positions in Opportunities for training, 
personal development and growth in the−the world;  company; Traveling 
abroad.

Contacts:
E-mail: rad_metals.ID@mbox.contact.bg; Phone: + 359 777 89 550;  +359 889 

510 715; Fax: + 359  777 89 544.

МиниСтерСтво на иКоноМиКата, енерГетиКата и туриЗМа

ОБЯВЯВА КОНКУРС ЗА ДЛЪЖНОСТТА

„държавен експерт” – в отдел „туристическа информация, 
анализи и проучвания”,

 дирекция “Маркетинг, реклама и информация в туризма”, 
съгласно Заповед № РД-16-1014/30.08.2010 г. на министъра на икономи-

ката, енергетиката и туризма 

І.основните задължения на длъжността ”държавен експерт” в 
отдел „туристическа информация, анализи и проучвания”, са: Раз-
работва комуникативните кампании на целеви и перспективни пазари 
на база на анализи и проучвания в сферата на туристическата реклама 
и оценка на ефективността; участва в разработването на годишната 
програма за национална туристическа реклама; методически подпомага 
регионални и местни структури в изграждането на информационни сис-
теми и съдейства на туристически сдружения и фирми за популяризира-
нето на туристическия им продукт.

Минимални и допълнителни изисквания за длъжността “дър-
жавен експерт” в отдел „туристическа информация, анализи и 
проучвания”,са: 

1.1.Минимални изисквания за заемане на длъжността “държавен 
експерт”:

- Минимална образователна степен: “магистър”; 
- Професионална област – хуманитарни науки, икономика, туризъм;
- Минимален ранг ІІ младши или минимален професионален опит: 5 години 

в областта на хуманитарните науки, икономиката или туризма.
1.2. Допълнителни изисквания за заемане на длъжността, съгласно ут-

върдена длъжностна характеристика: 
- компютърна грамотност – MS Office (Windows), Internet;
Владеене/ползване на английски език, като ползването на втори чужд 

език е предимство.
размер на основна заплата за длъжността: до 819 лв.
ние ви предлагаме:
- Личните осигурителни вноски за Държавното обществено осигуря-

ване и здравното осигуряване на държавните служители са за сметка на 
държавния бюджет съгласно чл. 6, ал. 5 от КСО; 

-Възможност за кариерно развитие;
- Обучение за новоназначени служители, както и обучение за професио-

нално развитие в съответната област;
- Платен годишен отпуск за заеманата длъжност в размер на 31 работ-

ни дни;
- Фиксирано работно време от 9.00 ч. до 17.30 ч.
- Добра работна среда; 
- Работа в екип.
Конкурса ще се проведат чрез тест и интервю.
необходими документи за кандидатстване:
- Заявление за участие в конкурс (Приложение №2 към чл. 17, ал. 1 от 

НПКДС);
- Декларация по чл. 17, ал.2 от НПКДС;
-  Копие от документи за придобита образователно-квалификационна 

степен, допълнителна квалификация, документи за степен на образо-
вание или професионална квалификация издадени от други държави се 
признават след легализирането им от Министерство на образование-
то, младежта и науката при условия и по ред, определени с наредба на 
министъра на образованието, младежта и науката;

- Копие от документи, удостоверяващи продължителността на про-
фесионалния опит (трудова книжка; и/или служебна книжка; и/или осигу-
рителна книжка; и/или 

официален документ на български език, доказващ извършване на дей-
ност в чужбина);

необходимите документи се подават в деловодството на Минис-
терството на икономиката,енергетиката и туризма в сградата на ул. 
”Леге” №4. Документите се приемат всеки работен ден от 10.00ч. до 
12.00 ч. и от 14.00 ч. до 17,00ч. от служител на дирекция “Човешки ресурси 
и организационно развитие”.

Срок за подаване на необходимите документи: 10 работни дни от 
публикуване на обявата.

Съобщенията във връзка с конкурсите ще се обявяват на информа-
ционните табла във фоайетата на сградите на Министерство на 
икономиката,енергетиката и туризма – ул. “Славянска” №8, ул. “Леге” 
№4 и ул. “Триадица” № 8.

Информацията за конкурсите е публикувана и на Интернет страни-
цата на Министерството на икономиката, енергетиката и туризма: 
www.m.government.bg

Съгласно чл. 17, ал. 3 от Наредбата за провеждане на конкурсите за дър-
жавни служители, подаването на документи за кандидатстване в обяве-
ния конкурс се извършва лично от всеки кандидат или чрез пълномощник 
(нотариално заверено пълномощно).

Методи на плащане в българските електронни магазини
%

99.2%
48.4%

24%

Наложен платеж

Банков превод

Epay.bg

4.7%
4.3%

2.7%

PayPal

Пощенски 
запис

Transcard

1.9%
1.9%
1.9%

Moneybookers

Visa

MasterCard

1.2%
0.8%
0.8%

2checkout

Easypay

Ebg

Методи на плащане в българските 
електронни магазини

44.96%
Само и единствено с наложен платеж

27.91%
Поддържат поне един електронен метод

26.74%
Поддържат банков метод, но не и електронни методи
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Сезонът на разпродажби-
те не подмина и пазара на 
парцели в София. Колкото и 
дълги пари да са затворени в 
земя, две години строителна 
криза са достатъчен срок 
да изтънеят и най-дебелите 
джобове на продавачите. За 
разлика от традиционните 
разпродажби обаче при тере-
ните цените все още остават 
високи, а интересът на купу-
вачите - почти нулев.

Скъпо ли е
Много оферти, но слаб 
пазар, отчитат столичните 
агенции за имоти. Това е 
причината някои собстве-
ници на строителни терени 
по големите булеварди да 
намаляват цените. По данни 
на „Шанс-96” от началото 

Високите цени и липсата на купувачи блокират пазара в София

150 
▶ EUR/кв. м е цената, 
която повечето тър-
говски вериги са готови 
да платят за парцел в 
София

Интерес
Продавачите  
се надяват  
на търговските 
вериги

Пазарът на земя про-
дължава да е доста слаб 
и засега единствените 
потенциални купува-
чи са опортюнистични 
инвеститори и вери-
гите за хранителни 
стоки, сочи анализ на 
консултантската ком-
пания MBL. Другите 

▶

потенциални купува- 
чи - строителните 
предприемачи, са доста 
консервативни в бизнес 
плановете си и предла-
гат ниски цени за земя.

Факт е, че сделките 
за земя тази година 
се броят на пръсти и 
очаквано голям интерес 
предизвика сделката 
на веригата „Кауфланд” 
за 24.875 дка на ул. „Рез-
барска” в столичния 
квартал „Хаджи Дими-
тър”. Платената цена 
по сделката бе 8.99 

▶

млн. EUR, или прибли-
зително 360 EUR/кв. м. 
Според брокери сравни-
телно високата цена 
е постигната заради 
конкретния интерес 
на „Кауфланд” към този 
терен, където верига-
та планира строител-
ството на хипермар-
кет и логистичен цен-
тър. 

Сделка на тези нива 
за подобен парцел обаче 
надали ще се случи през 
следващите месеци в 
София. 

▶

30-годишни наеми изместиха 
продажбите на парцели

на лятото част от продава-
чите вече искат с около 30% 
по-малко. „Така парцел на 
ъгъла на бул. „България” и 
Околовръстното шосе с въз-
можност за строеж на офис 
сграда с разгъната площ  
18 000 кв. м вече се предла-
га за 6 млн. EUR вместо за 
по-рано исканите 8.5 млн. 
EUR”, каза управителят на 
агенцията Симеон Митев. 
Според него в хода на пре-
говорите купувачите могат 
да договорят и още 10-15% 
отстъпка. Пазарът на офис 
площи обаче е достатъчно 
пренаситен, за да се очакват 
покупки на терени и ново 
строителство. Така по обща 
оценка на брокерите почти 
единствен купувач на стро-
ителни парцели в столица-

Предлагането на 
парцели по големи-
те булеварди като 
„Ботевградско шосе” е 
сравнително активно, 
но купувачи няма  
СнимКа Емилия КоСтаДиноВа

▶

изпълнителен директор на 
агенция „Сити Естейт”, при 
добрите терени трудно може 
да се говори за намаление 
на цените. „Тях ги държат 
хора с много дълги пари, а 
те могат да чакат”, обясни 
той. От агенцията, която ра-
боти по развитие на нови 
проекти с някои от големите 
търговски вериги, обясниха, 
че все още има разминаване 
между търсене и предлага-
не. „Ако нашите клиенти 
си поставят горна граница 
150-200 EUR/кв. м, офертите 
за продажба на земя за стро-
ителство на добрите локации 
в София най-често са за 300-
400 EUR/кв. м”, даде пример 
брокерът. 

Разминаването в цените 
доведе до появата на нов 
тип сделки - 30-годишни 
договори за наем на зе-
мята. От „Сити Естейт” 
уточниха, че вече има два 

30 
▶ на сто намаление на 
цените при някои парце-
ли отчитат от „Шанс 
96” последните месеци

та в момента са големите 
търговски вериги, част от 
които използват кризата за 
разрастване (виж карето).

Разминаване
И при парцелите за търгов-
ски обекти нещата не са ро-
зови. Според Асен Танев, 

такива примера - в София 
и Пазарджик, но практи-
ката ще се разраства. „При 
този тип сделки се купува 
дългосрочно правото на 
строеж, а не самият терен. 
На него купувачът изграж-
да обекта си и печели от 
бизнеса си за достатъчен 
период от време, за да му 
се изплати инвестицията. 
След изтичане на срока зе-
мята и построеното върху 
нея остават собственост на 
притежателя на парцела”, 
обясни схемата Танев.

Перспективите
Въпреки изобретателност-
та на брокерите близките 
перспективи пред пазара 
на парцели не са добри. 
„Основната причина е из-
теглянето на чуждите ин-
веститори заради кризата, 
много от които замразиха 
проектите си у нас и сега 
продават земята”, комен-
тира Симеон Митев. Тър-
говските вериги също не 
са панацея, тъй като и те 
разполагат с ограничени 
бюджети за разрастване, 
част от които вече са изчер-
пани, допълни Асен Танев. 
Според техни колеги дори 
инвеститорите да разпола-
гат с пари, те ще ги насочат 
първо към завършване на 
замразените си проекти, а 
едва след това - към покуп-
ка на нови парцели. Така че 
сезонната разпродажба на 
земя май се очертава като 
целогодишна. 

Радостина маркова

Активност
"Билла" 
готви 11 нови 
магазина 

Следим тенденции-
те на имотния пазар 
и имаме интерес към 
всеки добър имот, 
който ни се предло-
жи, съобщи изпълни-
телният директор на 
„Билла” за България и 
Румъния Емил Стефа-
нов. той допълни, че 
до края на 2010 г. ще 
бъдат открити още 
11 магазина, с което 
новите обекти за 

▶

СнимКа БоБи тоШЕВ

периода ще достигнат 
20. 

над 70% от магазини-
те на „Билла” са върху 
собствена земя.

не спряхме инвестици-
ите и в последните 1-2 
години с по-затруднена 
конюнктура, като ще 
продължим със същите 
темпове и в следващи-
те години, като това е 
гаранция за нашия дъл-
госрочен ангажимент 
към местния пазар, 
уточнихаот друже-
ството.

▶

▶
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Новите жилища в страната се стопиха с още 35%
За периода  
април - юни в 
страната са въведени 
в експлоатация 576 
жилищни сгради

С 34.7% е намалял бро-
ят на новопостроените 
жилища в страната през 
второто тримесечие на 
годината спрямо същия 
период на 2009 г., сочат 
данните на НСИ. Общият 
брой на въведените в екс-
плоатация апартаменти 
е 4119. 

Съпоставка
Новите жилищни сгра-
ди също отбелязват спад 
спрямо година назад. През 
второто тримесечие те са 
576, или с 20% по-мал-
ко спрямо година назад. 
Според наблюдатели на 
пазара на имоти спадът 
в броя на новите сгради 
е по-слаб от този на жи-
лищните единици в тях по 
една причина - инвестито-
рите вече не рискуват с го-
леми проекти. Най-често 
се залага на кооперации с 
обща разгъната застроена 
площ 5000 до 10 000 кв. м 

и съответно под 100 жили-
ща в тях.   

области
Най-голям брой жилищ-
ни сгради са въведени 
в експлоатация в област  
Варна - 116, и в област 
Бургас - 101. Макар и по-
малко на брой, новите жи-
лищни сгради в Бургаско 
явно са по-големи като 
мащаб, защото областта 
е на първо място по брой 
нови жилища в страната 
- 1286, следвана от Вар-
ненска област с 824 нови 
имота. София се нарежда 
едва на трето място с 53 
нови обекта и 457 жили-
ща. Следва София-област 
с 43 нови сгради, предим-
но къщи. Според броке-
ри на имоти привидната 
строителна активност по 
морето всъщност се дъл-
жи на завършването на 
обекти, започнати преди 
2-3 години. Заради криза-
та строителството на част 
от тях се забави и едва се-
га влизат в експлоатация.  

Площи
Данните на НСИ сочат, 
че общата площ на но-

Търсенето на апартаменти в 
София се ограничи до 80 000 EUR
Несигурните доходи 
и оттеглянето 
на спекулантите 
отрезвяват пазара

Под натиска на купувачите 
жилищният пазар в Со-
фия започва да предлага 
все по-добри цени. Според 
статистиката на посредни-
ческите агенции и портала 
imot.bg като горна граница 
на масовото търсене все 
по-отчетливо се налагат 
70-80 хил. EUR. Това е 
сумата, която купувачите 
са склонни да отделят за 
тристайно жилище в добър 
район на София. А очаква-
нията са в близките месеци 
и предлагането да падне до 
тези нива.

Цените
“Ако в началото на година-
та горната граница на тър-
сенето на жилищния пазар 
в столицата се ориентираше 
по-скоро към 100 000 EUR, 
сега категорично е с около 
30% надолу”, коментира 
Диана Антонова, мениджър 
“Южни райони” в агенция 
“Явлена”. Купувачите са 
предимно млади семейства, 
които търсят тристайни 
жилища. Според Антонова 
засега апартаменти с по-
добна квадратура в южната 
част на София почти не се 
намират за 70-80 000 EUR. 
Но ако търсенето продължи 
да определя пазара, скоро 
се очаква да станем сви-
детели и на подобни цени. 
Управителят на агенция 
“Форос” Добромир Ганев 
постави като горна граница 

на масовото търсене на жи-
лищния пазар 70 000 EUR. 
Тази сума той определи 
като цена, която купувачите 
в столицата са готови да 
платят за тристаен апар-
тамент. За двустайните и 
той, и Диана Антонова по-
сочиха границата от 50-55 
хил. EUR.

Статистика 
В подкрепа на техните на-
блюдения порталът imot.
bg отбелязва сериозно на-
маление на цените, които 
купувачите на жилища в 
София са готови да платят 
през последните две го-
дини. Така ако към август 
2008 г. близо половината 
от търсенето е било съ-
средоточено в диапазо-
на до 100-140 000 EUR, 
към август тази година 
същият процент купувачи 
са поставили като горна 
граница 60-90 000 EUR. В 
същото време картината 

на най-търсените райони в 
София не се е променила. 
И тогава, и сега купувачи-
те предпочитат центъра, 
кварталите “Лозенец” и 
“Изток”, както и южните 
райони като “Стрелбище”, 
“Иван Вазов”, “Борово”. 
Изводът е един: имотите в 
тези райони остават най-
търсени, но вече на доста 
по-ниски ценови нива. 
 
Кой купува
Освен ръста на безработи-
цата и спада на доходите 
причина за намаление-
то на жилищните цени в 
София е и оттеглянето на 
спекулативно настроените 
купувачи. Като такива се 
определят хората, които 
инвестират пари в имоти 
с очакване те рязко да пос-
къпнат. Именно тези хора 
бяха в основата на ценовия 
бум в годините преди кри-
зата. “Сега тези инвестито-
ри са извън пазара, защото 
вече не се очаква цените 
да растат толкова активно. 
Определящи за търсенето 
са онези 3% от население-
то, които решават жилищ-
ни нужди”, каза Добромир 
Ганев. Диана Антонова 
също посочи, че купуват 
предимно семейства с жи-
лищен проблем. Според 
нея те дълго са изкачвали, 
докато се убедят, че могат 
да постигнат най-добра-
та цена за търсения имот.  
Фактът, че през последните 
2 месеца огледите нара-
стват, показва, че вероятно 
за тези купувачи моментът 
вече е дошъл.

Радостина маркова

С 457 нови жилища за второто тримесечие София остава на трето място по 
този показател в страната  снимка емилия костадиноВа

▶

добромир Ганев▶

Август 2008  Цена дял (в%)
 
До 100 000 EUR 6.9
До 110 000 EUR 4.7
До 120 000 EUR 10.47
До 130 000 EUR 8.13
До 140 000 EUR 10.62

Август 2010
До 50 000 EUR 5.28
До 60 000 EUR 10.57
До 70 000 EUR 12.52
До 80 000 EUR 15.84
До 90 000 EUR 12.75 

▶ До каква 
цена се търсят 
жилища в София

Източник: imot.bg

Област	 Сгради	 Жилищни		
	 	 единици
Благоевград 8 36
Бургас 101 1286
Варна 116 824
Велико Търново 34 245
Добрич 30 70
Пазарджик 8 36
Перник 13 18
Плевен 15 128
Пловдив 29 195
Русе 13 102
Сливен 9 83
Смолян 10 130
София-област 43 51
София-град 53 457
Стара Загора 16 69

▶ Нови жилища  
в страната  
(април - юни 2010)

Източник: НСИ

вопостроените жилища 
през второто тримесечие 
на 2010 г. е 298 000 кв. м, 
което е с 32% по-малко 
в сравнение със също-
то тримесечие на 2009 
г. Същевременно обаче 
средната площ на едно 
новопостроено жилище се 
е увеличила от 69.8 кв. м 
през второто тримесечие 
на 2009 г. до 72.4 кв. м 
през същото тримесечие 
на 2010 г. 

Радостина маркова
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Ерата на скандалните ри-
алити формати в тв ефира 
бавно залязва. Новата мода 
е телевизиите да се състе-
зават по критерия коя е по-
социално отговорна. 

Тази есен две от големите 
частни национални телеви-
зии - bTV и Нова тв, ще се 
конкурират за зрителски ин-
терес и висок рейтинг с бла-
готворителните предавания 
„Великолепната шесторка” 
2 (bTV) и „Байландо - сцена 
на мечтите” (Нова тв). Двете 
шоута не само стартират в 
края на септември, но имат 
и близки цели - да разплачат 

зрителя. За никого не е тайна, 
че хората най-много развърз-
ват кесиите си, когато емо-
цията ги завладее. Пример в 
подкрепа на това твърдение 
имаше в първото издание на 
„Великолепната шесторка”. 
В един от епизодите Тити 
Папазов се разплаква така 
сърцераздирателно, че само 
за 15 мин компанията, която 
отговаря за телефонията, е 
регистрирала над 370 хил. 
обаждания. „Този връх се 
равнява на „Честита Нова 
година”, когато хората си 
пращат поздравителни съ-
общения за празника”, казва 

Христо Тучев, мениджър 
на IMS, фирмата, която об-
служваше обажданията по 
време на шоуто. В този слу-
чай обаче всички пари бяха  
дарени за благородната кауза 
- по-добър живот за децата 
от с. Могилино.

Разни модели  
за печелене на пари 
Моделът, при който всич-
ки мобилни оператори се 
отказват от парите си от те-
лефония и ги даряват за кау-
зата, засега работи само във 
„Великолепната шесторка”. 
Такова нещо обаче се случва 

Две предавания, посветени 
на благородна кауза, ще се 
конкурират за висок рейтинг  
в края на септември

„По света и 
у нас” пак би 
„Календар”  
по рейтинг 
Централната новинарска 
емисия на БНТ „По света 
и у нас” отново изпрева-
ри по рейтинг новините на 
Нова тв. През август 340 

хил. българи са избрали да 
се информират от емисията 
на обществената телеви-
зия. За сравнение само 244 
хил. зрители са предпочели 
„Календар” на Нова тв по 
същото време. Традиционно 
победител в надпреварата 
за рейтинги са новините на 
bTV. През август 997 хил. 
души са гледали късната 

емисия на бившата телеви-
зия на Мърдок. Разпределе-
нието на рейтингите е съв-
сем различно при сутреш-
ните блокове. Там ранното 
предаване на Нова тв „Здра-
вей, България” изпреварва 
това на БНТ, но с по-малко 
от 0.20%. На първо място в 
класацията отново е „Тази 
сутрин” на bTV с 4.07%.

КласацияМедиен 
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Мария секулова
msekulova@pari.bg
tel. 4395-872
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tel. 4395-857

много рядко, само когато ка-
узата съвпадне с цялостната 
маркетингова и корпоратив-
на стратегия на мобилните 
оператори, казва Тучев. Не-
говата компания обслужва 
обажданията и по време на 
благотворителния концерт 
за Хаити, излъчен пак по 
bTV. Във „Великолепната 
шесторка” от 2008 г. и във 
второто издание на шоуто, 
което ще стартира на 22 сеп-
тември, принципът е един и 
същ - 1 лв. отива в сметките 
на УНИЦЕФ, а останалите 
0.20 лв. - в държавата под 
формата на ДДС. Какъв ще 
е моделът при „Байландо 
- сцена на мечтите” (Нова 
тв), продуцентите не поже-
лаха да споделят. Засега го 
пазят в тайна. Най-вероятно 
обаче не всичките средства 
от телефония ще отидат за 
благородната кауза.  

В класическия вариант 
обаче средствата се разпре-
делят между операторите, 

фирмата, която обработва 
обажданията и SMS-ите, 
телевизията и продуцента. 
В този случай „M-Тел” дър-
жи 18%, „Виваком” - 6%, 
а „Глобул” - 15% от сума-
та, събрана от обажданията  
(виж графиката). Останалото 
отива в телевизията, като тя 
го дели с продуцента на шоу-
то. Разбира се, вариантите са 
повече от два. В някои преда-
вания, като „България търси 
талант”, гласуването чрез 
телефония е ограничено до 
10 минути, но пък трафикът 
е уникално висок, защото 
зрителите са мобилизирани 
от малкото време. Интересен 
факт обаче е, че колкото е 
по-нисък трафикът, толкова 
повече печелят мобилните 
оператори, а не обратното, 
казва още Тучев.

Кой не печели от бла-
готворителност
Тази година каузата на „Ве-
ликолепната шесторка” 2 

е посветена на деинститу-
ционализирането на един 
дом за медико-социални 
грижи за деца до 3 години 
в Шумен. Факт е, че Бълга-
рия е единствената страна в 
Европейския съюз, където 
подобни домове все още 
съществуват. Идеята е те да 
бъдат премахнати, а вместо 
тях да се създаде мрежа от 
услуги за подкрепа на ро-
дителите и семействата на 
малчуганите. „Това е работа 
на държавата, но тя няма 
модела как да го направи. 
УНИЦЕФ ползва добър мо-
дел, но не може да работи 
без пари”, казва PR мени-
джърът на bTV Константина 
Маркова. И допълва, че след 
като проектът на телевизи-
ята завърши, щафетата ще 
бъде поета от държавата. 

Според предварителния 
план на УНИЦЕФ със съ-
браните от предаването 
пари трябва да се направи 
център, в който социално 

Класически комерсиален модел на разпределение на парите от телефония
При трафик ��� ��� ��� и такса за обаждане или SMS �,�� лв.

При трафик ��� ��� ��� и такса за обаждане или SMS �,�� лв.

Тава е класическият вариант на телефонията,
който се използва в много риалити формати
и тв игри.

Абсолютна стойност

0.20 лв. ДДС

0.20 лв. ДДС

задържат 0.18 лв.

задържат 0.00 лв.

+ такса поддръжка от около 0.00 лв.

задържат 0.22 лв.

задържат 0.08 лв.

�.�� лв.

�.�� лв.

0.47 лв.
остават в телевизията
и се разделят между
нея и продуцента

0.00 лв.
остават в
телевизията

0.82 лв.
отиват към доставчика

0.78 лв.
отиват към доставчика

1.00 лв.
отиват към УНИЦЕФ

0.92 лв.
отиват към доставчика

0.05 лв.
доставчик Графика: Гриша Струнджев

Има и по�опростен вариант, който засега се изпалзва
само във „Великолепната шесторка“

“Глобул”

“М�Тел”

“Виваком”

“Глобул” “М�Тел” “Виваком”

��%
Tелевизия �%

Доставчик

�%
“Виваком”

��%
ДДС

��%
“Глобул”

��%”
“М�Тел”

Прогнозни данни за разпределение на
приходите при � ��� ��� обаждания
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„Великолепната шестор-
ка” е съкровен проект за 
bTV, а не просто част от 
работата на нашия екип. С 
това предаване bTV печели 
най-важното - зрителското 
доверие, защото за една 
социално отговорна медия 
доверието към благотво-
рителните й инициативи 
е първостепенно. Без 
това доверие би било 
невъзможно да променяме 
обществените нагласи, 
каквато е целта на нашите 
кампании.

Когато зрителите подкре-
пят „Великолепната ше-
сторка”, те са спокойни, че 
даренията им се изразход-
ват абсолютно прозрачно и 
отиват там, където трябва. 
Още с първия сезон на 
„Шесторката” всички 
разбраха, че зад проекта не 
стоят комерсиални цели. 
И тогава, и сега всички 
партньори, звезди, водещи 
и лица участват безвъз-
мездно в продължение на 
почти 3 месеца.
Ако някой възприема 

зрителите са спокойни, че парите 
им се изразходват прозрачно

Лицата, 
ангажирани 

с шоуто, работят 
безвъзмездно, без 
хонорари

Ренета Викторова, 
зам.-директор „Програма” на bTV

слаби родители да получа-
ват помощ при търсенето 
на работа. Предвижда се 
също изграждането на ме-
дицински център, където 
да се следи за физическото 
и психическото здраве на 
децата и майките. 

Примерният бюджет е 
разчел, че за три месеца 
трябва да бъдат събрани 
984 000 лв. От компанията, 

която ще обслужва телефо-
нията - IMS, пък очакват 
среден трафик от около 1 
млн. обаждания общо. Това 
означава, че без проблем 
може да бъдат събрани и 1 
млн. лв. от кампанията.

„Благотворителността не 
е бизнес. Благотворител-
ността е гражданска по-
зиция. Бизнесът е друго 
нещо”, казва Тучев. Дали е 

така обаче, никой не може 
да каже със сигурност. Факт 
е, че при предишната кам-
пания на „Великолепната 
шесторка” bTV и УНИЦЕФ 
дадоха публичен отчет за 
извършената дейност. Дано 
в края и на тази кампания 
също да разберем къде са 
отишли парите на всички 
развълнувани зрители. 

елена Петкова

именно - да помогнем на 
децата от Могилино, чиято 
съдба стана обществено 
достояние след филма на 
Кейт Блюет. Естествено 
продължение на тази 
кампания е настоящата 
„Шесторка”.

Зрителите лесно могат да 
направят разлика между 
комерсиалната и истинска-
та благотворителност. 

Истинската е добре аргу-
ментирана и обоснована 
- защо се случва в точно 
определен момент, какви 
са целите й, как ще бъдат 
постигнати. Всички анга-
жирани в нея участват без-
възмездно, изразходването 
на даренията е прозрачно 
от първия до последния 
лев. Неслучайно истинска-
та благородна инициатива 
получава и подкрепата на 
авторитетни организации 
като УНИЦЕФ.  
Най-важното за една 
благотворителна кампания 
обаче са видимите, дълго-
срочни резултати.

12
▶ двойки ще участват 
в първия сезон  
на шоуто.  
Те са избрани измежду 
над 800 записали се 
влюбени двойки

мнение

Каузата трябва  
да съвпада  
с корпоративната 
политика
Ние не печелим от благо-
творителност, а от другите 
си бизнеси. При концерта за 
Хаити и при „Великолепна-
та шесторка” освободихме 
наш телефонен номер,  
който дарихме на  
УНИЦЕФ. На практика те 
имат договор с операторите, 
а не ние. Да използваме ко-
мерсиален модел и да твър-
дим, че правим благотвори-
телност, е силно нередно. 
Това се случи например във 
"ВИП Брадър". Там не всич-
ки приходи отидоха за бла-
готворителност. Доколкото 
знам, телевизията се отказа 
от своя дял, но не знам дали 
става дума за частта, която 
е останала, след като Нова 
тв е разделила приходите 
с продуцента, или преди 
това. Трябва да се знае, че 
благотворителна кампания 
не може да се направи във 
всички случаи. Тя трябва да 
съвпада с корпоративните 
стратегии на мобилните 
оператори. Има много слу-
чаи, в които има нужда от 
благотворителност, но тя не 
се реализира.

Христо Тучев,
мениджър на IMS  

(Interactiv Media Service)

Коментар

благотворителността като 
мода, за bTV тя е част от 
историята на медията, от 
самото й създаване преди 
10 години. 

Както много добре 
знаете, имахме сериозен 
повод да направим първия 
сезон на „Шесторката”, а 

Йорданка 
Фандъкова ще  
венчава двойки 
Кметът на София Йорданка 
Фандъкова ще бракосъче-
тава двойките от предава-
нето на Нова тв „Истината 
за нас”, съобщиха проду-
центите. Тя ще ожени само 
влюбените, които пожела-

ят да се обвържат офици-
ално след края на шоуто. 
Брачните церемонии ще 
се извършват в сградата на 
Столичната община. Шоуто 
много наподобява скандал-
ното „Цената на истината”, 
въпреки че продуцентите 
твърдят обратното. Спо-
ред тях този път няма да се 
залага на скандалните исто-

рии на участниците, защото 
двойките сами ще избират 
какви въпроси да си задават, 
а шоуто щяло дава онази 
сигурност, която носят пред-
брачните договори. Оста-
налите елементи обаче са 
същите - детектор на лъжа-
та, който ще показва дали 
обичаш бъдещета си жена 
или не.

по телевизията

Отчет
Къде отидоха 
парите от 
първата 
„Великолепна 
шесторка”

според официални 
доклад на УниЦеФ:

В община Русе са ремон-
тирани и оборудвани две 
малки къщи за 14 деца. 
Дейностите са на стой-

▶

▶

ност малко над 455 хил. 
лв. 

В община Две могили е 
ремонтирана и оборуд-
вана 1 къща за 15 малчуга-
ни, която струва над 341 
хил. лв.

В община София е обза-
ведена една малка къща 
за 5 деца и младежи, 
чиято реконструкция 
струва 300 хил. лв.

В община Варна е 
построена една нова 
къща за  7 малчугани. Тя 

▶

▶

▶

е на стойност 376 хил. 
лв.

В община Тетевен е 
ремонтирана и обзаве-
дена една малка къща за 
10 младежи, като рекон-
струкцията струва 343 
хил. лв.

Над 120 хил. лв. от даре-
нието са похарчени за 
обучение на персонала, 
който се грижи за деца-
та. С други 8.6 хил. лв. е 
закупено компютърно 
оборудване за къщите.  

▶

▶

Класически комерсиален модел на разпределение на парите от телефония
При трафик ��� ��� ��� и такса за обаждане или SMS �,�� лв.

При трафик ��� ��� ��� и такса за обаждане или SMS �,�� лв.

Тава е класическият вариант на телефонията,
който се използва в много риалити формати
и тв игри.

Абсолютна стойност

0.20 лв. ДДС

0.20 лв. ДДС

задържат 0.18 лв.

задържат 0.00 лв.

+ такса поддръжка от около 0.00 лв.

задържат 0.22 лв.

задържат 0.08 лв.

�.�� лв.

�.�� лв.

0.47 лв.
остават в телевизията
и се разделят между
нея и продуцента

0.00 лв.
остават в
телевизията

0.82 лв.
отиват към доставчика

0.78 лв.
отиват към доставчика

1.00 лв.
отиват към УНИЦЕФ

0.92 лв.
отиват към доставчика

0.05 лв.
доставчик Графика: Гриша Струнджев

Има и по�опростен вариант, който засега се изпалзва
само във „Великолепната шесторка“

“Глобул”

“М�Тел”

“Виваком”

“Глобул” “М�Тел” “Виваком”

��%
Tелевизия �%

Доставчик

�%
“Виваком”

��%
ДДС

��%
“Глобул”

��%”
“М�Тел”

Прогнозни данни за разпределение на
приходите при � ��� ��� обаждания
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За втора поредна година Варна 
ще бъде домакин на тридневен 
фитнес фестивал

Колко често 
спортувате?

Нагоре-надолу, нагоре-надолу... А по-
сле другият клепач... Нагоре-надолу... 
Ако с това се изчерпват физическите 
ви упражнения, май не сте единстве-
ни. Факт е, че само 3% от българите 
спортуват поне веднъж на седмица, а 
58% казват, че изобщо не спортуват. 
Дали не е време за промяна? Спортът 
е здраве и е крайно време да го вклю-
чите в седмичния си график. Това е 
посланието на фитнес фестивала, 
който започва във Варна на 17 сеп-
тември. Той ще се проведе за втора 
поредна година и ще продължи три 
дни. Мястото е входът на Морската 
градина и всички са поканени, казват 
организаторите.

Спортна варна
В програмата на фитнес фестивала ще 
се включат седем треньори от Бълга-
рия, Русия, Испания, Италия и Гер-
мания. През целия ден те ще правят 
презентации, ще дават консултации и 
ще отговарят на всякакви въпроси на 
тема спорт и здравословен начин на 
живот. Участието ще бъде безплатно, 
като тези, които биха искали да полу-
чат професионално обучение, могат 
да се запишат на специалните курсове 
по време на фестивала. Миналата го-
дина заниманията са се провеждали 
в Двореца на културата и спорта, но 
сега организаторите са решили да 
преместят фитнеса си на открито с 
идеята да привлекат повече хора към 
инициативата.

По света често се организират та-
кива фестивали, като целта им е да 
се привлекат повече хора към актив-
ния спорт. „Крайно време беше и в 
България да дадем старт на подобна 
инициатива. В страните, които се  
опитваме да достигнем, спортът от-
давна е част от начина на живот на 
хората. И българинът трябва да започ-
не да го приема по този начин”, казва 

Радка Чернева, мениджър „Работа с 
клиенти” в Orange Fitness - компани-
ята, която е основен организатор на 
фестивала.

раз-два 
Към момента обаче, било то заради 
неразбиране или мързел, отношени-
ето към спорта е свързано с редица 
предразсъдъци, казват специалисти-
те. „Като се каже фитнес, обикновено 
хората разбират занимания в трена-
жорна зала, но всъщност фитнесът е 
много по-широко понятие и включва 
много видове физическа активност”, 
обяснява Чернева. Спортът не е само 
за младите хора, а и за по-възрастните, 
защото помага за поддържане на физи-
ческата форма и е вид профилактика за 
организма. И третата заблуда - спортът 
не е само за поддържане на външния 
вид, той помага за жизнения тонус, 
помага да сте по-бодри и свежи, а 
понякога дори по-усмихнати. 

в зала или около блока
В момента мъжете избират да спор-
туват предимно в тренажорна зала, а 
жените предпочитат групови програ-
ми като пилатес или йога, показват на-
блюденията на хората, които работят в 
тази сфера. Обикновено най-активни 
са хората на средна възраст, които 
могат да си позволят да инвестират 
и в спортни занимания. „Всъщност, 
ако човек иска да спортува, липсата 
на време или пари не може да бъде 
извинение. Важното е да осъзнае, че 
спортът е нещо важно и полезно”, 
казва Чернева. И май е права. Не е 
задължително да вдигате щанги в за-
лата, да плувате, да ходите на йога или 
пилатес. Понякога и крос около блока 
може да ви зареди с енергия за през 
деня. Стига да искате. А вие всъщност 
колко често спортувате?

дарина Черкезова

Цифра

40
процента от гражданите в Европа каз-

ват, че спортуват поне веднъж седмично, 
показва проучване на Eurobarometer

▶

На опашката
Последни сме в Европа по спортна активност  
Само 3% от българите спортуват поне веднъж седмично, с което страната ни 
се нарежда на последно място в класацията по спортна активност в рамките 
на целия Европейски съюз (ЕС). Това показва проучване на Eurobarometer от 
март 2010 г. „Златния медал” за мързел България си поделя с Гърция и Италия, 
където е отчетен същият процент. Най-много спортуващи има в скандинавски-
те страни. Швеция е на първо място, като там 72% от населението се занимава 
с някакъв спорт поне веднъж седмично. Проучването отчита също, че по прин-
цип мъжете са по-активни от жените, тъй като 43% от тях се занимават със 
спорт активно, докато делът на жените е 37%. Като основна причина за редов-
ните си тренировки и двата пола обаче изтъкват грижата за здравето.

Колко спортува българинът?

 РЕДОВНО СРАВНИТЕЛНО 
РЕДОВНО

РЯДКО НИКОГА БЕЗ 
ОТГОВОР

ИЗТОЧНИК: EUROBAROMETER
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